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camp valenciàOPINIÓ

OPINIÓ// Joanma Mesado. Secretari tècnic de LA UNIÓ Llauradora i Ramadera

De totes les persones afiliades a LA UNIÓ es coneguda la 
reivindicació històrica de tindre el dret d’elegir democràti-

cament a les persones que ens han de representar davant les 
diferents administracions. És un clam. Es va constatar en la 
celebració del 40 aniversari de LA UNIÓ a Bonrepòs i Miram-
bell i també Congrés rere Congrés, tal i com es va posar de 
manifest, l’últim.
 
El passat 20 de novembre, en el marc de la cloenda del XV 
Congrés de LA UNIÓ i davant tots els representants dels dife-
rents grups  polítics amb capacitat de decisió present o futu-
ra, va quedar meridianament clar que és necessari i urgent la 
democratització del camp valencià mitjançant unes eleccions 
que fins i tot estan recollides en un dels punts de l’Acord del 
Botànic II i que el Govern valencià es torna a passar pel forro 
sense que a ningú li caiga la cara de vergonya.

Mentrestant, LA UNIÓ i la seua organització en l’àmbit esta-
tal Unió d’Unions, continuem guanyant espais democràtics. I 
posaré dos exemples.

Vaig amb el primer d’ells. Malgrat el conegut vet que duen  
terme organitzacions agràries que demanen a la resta allò 
que elles no compleixen i amb el beneplàcit i benedicció de 
Cooperativas Agro-alimentarias, LA UNIÓ (i Unió d’Unions) es 
guanya amb treball i suport del sector allò que ens neguen als 
despatxos.

En este punt, hem aconseguit l’èxit d’entrar en la interprofes-
sional del sector cunícola, INTERCUN, presentant el suport 
per escrit de les granges que ens han cedit la representació 
de milers de conilles per poder accedir, mentre que les tres 
organitzacions apoltronades no n’ha presentat ni tant sols 
una explotació ramadera que els done suport. Hem entrat 
acreditant un 17,30%, la que major representativitat té en la 
branca de la producció. Ara, des de dins, anem a treballar per 
no acompanyar en la bona mort al sector com ho estan fent 
des de COAG, ASAJA i UPA i volem que la interprofessional 
pose en marxa les funcions i finalitats establertes en la Llei 
d’Interprofessionals i no quedar-nos només en fer promoció. 
És vertaderament una llàstima els anys que s’han perdut en 
esta i en la resta d’interprofessionals en les que no s’ha pogut 
aportar la visió i les propostes en positiu de la nostra organit-
zació per la negativa d’estes tres organitzacions a canviar el 
seu status quo.

I un segon exemple, ara més casolà. Allò que naix sense trellat, 
per motivacions polítiques i sense el consens d’organitzacions 
com LA UNIÓ, no té futur.

El passat 20 de desembre la Conselleria d’Agricultura va publi-
car la resolució per la qual, definitivament, anul·lava el registre 
de la Denominació d’Origen Protegida (DOP) Oli de la Comu-
nitat Valenciana.

Esta DOP no ha funcionat mai. Va ser parida per motivacions 
polítiques i sense cap base sectorial ni científica i LA UNIÓ, 
que no ha estat mai dins ni va participar en este intent inútil i 
fallit, es va oposar a la seua creació des del principi perquè no 
tenia un fonament clar ni una estratègia. Recorde en el tràmit 
de creació quan lluitadors com Ramón Mampel, Hilari Jaime 
o Enrique Simó es van batre per a intentar redreçar les bases 
d’una DOP que era important, però no tal i com la volien dirigir 
quatre vividors que, per sort, van desaparèixer del mapa oleí-
cola valencià. Imagineu com es va constituir esta DOP que va 
nàixer sense la possibilitat d’emparar els olis de la zona amb 
més hectàrees de producció com pot ser la del Maestrat. Ara, 

Del conill, de l’oli i de la importància de qui ens representa

sense registre, és una DOP morta i en conseqüència, tant des-
cans tinga com alegries ha donat al sector.

Si en aquell moment hagueren fet cas a les propostes de LA 
UNIÓ, ara tindríem una DOP de l’oli valencià en marxa. Anys 
perduts per satisfer egos!

En resum. Tot allò que naix per interès polític i d’esquenes 
al sector o mor per no ser útil als que ho hauria de ser o la 
realitat li passa per damunt. Si no hi ha un sistema democràtic 
i representatiu que siga la base de qualsevol iniciativa té els 
dies comptats, en este cas anys. Però la democràcia, al final, 
s’imposa.

Partits polítics, preneu nota, en l’elaboració dels vostres pro-
grames electorals. LA UNIÓ continuarà exigint la democràcia 
al camp que vosaltres negueu.  
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camp valenciàENTREVISTA AMB...

La revista Camp Valencià entrevista a la consellera d’Agricul-
tura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i Tran-
sició Ecològica quan porta poc més de tres mesos al càrrec.

Com et trobes en el càrrec? Quin balanç faries de la teua 
gestió?
Em trobe en una batalla contínua per a defensar l’agricultura valen-
ciana i la sostenibilitat, en tensió permanent. Trobe molt positiva 
la interlocució en el sector. Crec que ací al nostre territori es fa un 
grandíssim treball i és fonamental que això es trasllade a la ciuta-
dania. Que la gent sàpiga tot el treball de defensa de l’agricultura 
valenciana que es fa tant pels Llauradors com també per organit-
zacions com LA UNIÓ, que és fonamental, i per esta Conselleria.

Queda ja molt poc de temps per a les eleccions autonòmi-
ques i en eixe període, què es podria fer?
A banda d’afrontar els reptes que tenim en el dia a dia per l’agen-
da, jo crec que en este temps que queda és clau la interlocució. 
Escoltar molt el sector per a com començar l‘execució dels pressu-
postos de 2023, on estan marcades les línies de treball, i a banda 
d’assentar les bases del tercer Botànic.

En el teu departament està una part agrària i una part medi-
ambiental. Penses que és possible conjugar els interessos 
d’ambdues?
És una de les coses en les que treballe dia a dia. Convoque cada 
dos setmanes consells de direcció en la que la part d’agricultura 
s’escolta en la part de medi ambient. No són dos conselleries, sinó 
que ha de ser una en la que l’agricultura és la primera víctima dels 
efectes del canvi climàtic. Aleshores també és la primera gran inte-
ressada en treballar en eixa adaptació i fre dels avanços del canvi 
climàtic. I per tant, les dues parts han d’estar sempre coordinades 
i treballant en un objectiu comú.

Respecte a això, hi ha gent que pensa que la Conselleria pot 
estar molt centrada en temes mediambientals i poc en els 
agraris. Què els diries?
Que bona part del meu dia a dia està dedicat a l’agricultura i que 
considere que l’agricultura és una peça fonamental per a garantir 
la sostenibilitat del nostre territori.

La sanitat vegetal és un dels principals problemes que tenen 
els productors. Rebràs moltes qüestions al respecte. Quines 
actuacions s’estan fent des de la Conselleria?
En primer lloc, el pressupost destinat per a investigació en sani-
tat vegetal es va incrementar en quasi un 6% en 2022, i ara s’ha 
incrementat en un 6% per a enguany, precisament per la impor-
tància que té. A banda el treball que s’està fent a l’VIA en investi-
gació sobre totes les plagues que ens afecten i com gestionar-ho, 
com per exemple, en el cas de la Xylella l’adaptació. És a dir, no 

anem a erradicar la Xylella, el que anem és a plantar arbres que no 
patisquen la malaltia. S’està fent un treball excel·lent d’investigació. 
Hem ficat totes estes inversions per a fomentar-ho i trobar les res-
postes a aquestes problemàtiques.  Al mateix temps està el trac-
tament en fred, en el que estem reivindicant l’ampliació a tots els 
cítrics i que s’amplien també els països. També és molt important 
les clàusules espill en els tractats internacionals de tot el que ens 
ve de fora, perquè el problema de les plagues és que són impor-
tades. Aleshores ahí estem incidint molt en el treball que hem de 
fer. Per una banda tenim el treball nostre d’investigació i per altra 
el de protegir el nostre territori de les plagues que venen de fora. 

Hi ha gent que demonitza prou darrerament la ramaderia. 
Què opines al respecte?
Cap sector que ens dóna alimentació ha de ser demonitzat. Òbvi-
ament, com en tot, hem de trobar els equilibris en la sostenibilitat, 
però hem de protegir la nostra sobirania alimentària i la nostra 
sobirania alimentària està en la ramaderia i en l’agricultura.

Al nostre territori, a més, la ramaderia té un paper important 
en determinades zones.
Té un paper important i a més n’hi ha una ramaderia ecològica. 
També és fonamental que es protegisca i estem destinant moltes 
inversions. Crec que, a més, en la pandèmia i després amb la inva-
sió d’Ucraïna ha quedat molt clara la importància que té garantir 
que tinguem sobirania alimentària i no dependre del que puga 
vindre de fora, no només en mascaretes, sinó també en el nostre 
menjar en el dia a dia. Els costos del transport cada vegada són 
majors. Aleshores la gent ha de ser conscient de que és impor-
tant que protegim el que tenim. Tenim molta sort perquè tenim 
un producte excel·lent tant en agricultura com en la ramaderia. 
Aleshores cal que el protegim i el cuidem. I això és el que fem des 
de la Conselleria amb les nostres inversions i les nostres ajudes. 
Donem ajudes a l’agricultura i la ramaderia per a sostindre un sec-
tor que les necessita i necessitem que estiga al cent per cent per 
a garantir-nos alimentació i també, a més, genera llocs de treball. 
També som líders en exportació. Aleshores hem de protegir a tot 
el sector i en això treballem en el nostre treball diari.

La situació de danys provocats per fauna salvatge en deter-
minades zones estan arribant a uns límits prou insostenibles. 
Què es pot fer o, si és possible, un canvi en les polítiques 
actuals que han resultat un fracàs?
El que s’està fent és ampliar els períodes quan està declarada la 
plaga per a la caça, però també hem de fomentar que això siga 
després efectiu. Jo crec que és un dels problemes que m’he trobat 
damunt la taula i en el que estem treballant per a trobar-li solucions. 
Crec que és prou complex, però és una de les coses que he dema-
nat que s’estudie bé i se financie el que s’haja de finançar per a fer 
el control de fauna que fa tant de mal a la nostra agricultura.

Agroseguro no para de retallar cobertures i garanties amb el 
vistiplau de ENESA i del MAPA. Enfront es troba la Conse-
lleria d’Agricultura, que és la que més pressupost posa de 
tot l’Estat, concretament 28,5 milions. Què es pot fer davant 
d’eixes retallades de Madrid?
Nosaltres estem parlant amb el Ministeri d’Agricultura i denunciant 
que eixes retallades no poden avançar. Pensem que les assegu-
rances agràries són clau en el nostre territori, són un exemple d’èxit 
precisament. I volem que més cobertures de cultius se sumen, 
perquè n’hi ha alguns que tenen una protecció d’assegurances 
molt baixa. N’hi han alguns que és pràcticament del cent per cent 
i altres que la tenen molt baixa. Cal que tots els cultius els tinguen. 
Però és que a més, el que considerem és que les clàusules hau-
rien de ser revisades perquè n’hi han problemàtiques generades 
pel canvi climàtic que no estan arreplegades en aquestes asse-
gurances i haurien d’estar.  Per exemple, una pedregada sí que 
està, però altres conseqüències del canvi climàtic, com quan és 
la floració, si plou o no plou, no està replegat i el que t’aporta és 

“L’agricultura és una peça fonamental per a garantir  
la sostenibilitat del nostre territori”

Isaura Navarro, consellera d’Agricultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica

J. Sanchis / J.A. Cano
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que no tingués pràcticament després el fruit del cultiu després de 
tot un any treballant. Ahí no s’ha d’anar cap arrere, sinó al contra-
ri, s’ha d’anar cap avant com hem fet nosaltres, garantint que la 
compensació siga suficient i a més, que n’hi hagen moltes més 
coses que estiguen recollides, perquè les assegurances són clau 
per a la subsistència de la nostra agricultura.

Sembla que tornem a la guerra de l’aigua i que anirà en aug-
ment. Ara, en estos mesos preelectorals, suposem que ja 
ho està patint. Quin és el posicionament de la Conselleria 
davant eixes retallades?
Ara mateix tenim damunt la taula un informe del Consell d’Estat 
que diu que el canvi que s’ha fet en la famosa disposició addicio-
nal novena porta a un redactat que no és ni coherent ni coordinat 
amb la resta de normativa i convida a tornar al text del consens i 
de l’acord, que és el que nosaltres recolzem. Aleshores, el plante-
jament d’ara mateix és que no volem cap guerra de l’aigua. El que 
volem és equilibri i seny. Tenim unes necessitats socioeconòmiques 
ja creades. I volem una protecció també de l’estat del riu i de la seua 
qualitat, i per això estem d’acord en una inversió de 1.650 milions 
d’euros en protegir el riu. Però al mateix temps, si s’invertix que el 
cabal ecològic estiga adequat a la realitat del riu, aleshores això 
és el que diu també el Consell d’Estat. Que és més correcte si se 
mesura l’estat del riu, que se valore quin ha de ser el cabal ecològic 
i no mantindre una pujada dels cabals sí o sí, al marge de l’estat del 
riu, de les masses d’aigua. Aleshores estem satisfets en el fet que 
el Consell d’Estat ens haja donat la raó i ara el que volem és que 
el Ministeri escolte les al·legacions que fa l’informe, el contingut de 
l’informe del Consell d’Estat i torne a la disposició addicional novena 
que era la que es va debatre en el Consell Nacional de l’Aigua.

Penses que la dessalació és una solució real ara per ara…
La dessalació és una part de les solucions. Ací no hi ha una solu-
ció ni dos, n’hi han moltes i les hem de fer totes conjuntament, des 
de l’agricultura, des de la Conselleria i des del Ministeri. Aleshores, 
la dessalació ha d’incrementar-se, ha de tindre un preu de l’aigua 
que siga raonable per a l’agricultura. S’ha d’avançar en que eixa 
aigua siga utilitzable per a tot tipus de cultius.

Moltes comunitats autònomes han celebrat ja eleccions a 
cambres agràries, algunes ja diverses vegades. La darre-
ra consellera Mireia Mollà va dir, en una entrevista a Camp 
Valencià, que les convocarien, però a la fi s’ha incomplit 
l’acord del Govern del Botànic. Quan tindrem eleccions al 
camp valencià?
A mí m’agradaria que això fóra ja una realitat. Crec que és una ano-
malia que no n’hi haja eleccions en el camp valència. M’agradaria 
que a nivell estatal estiguera el reglament com hauria d’estar per a 
establir la normativa per a tot l’Estat espanyol, perquè el que no té 
sentit és que una eina clau de representació i de democràcia no 
estiga a l’abast de tot el camp de l’Estat espanyol. Com açò no és 
així, jo el que he fet és donar l’ordre de reactivar la tramitació de la 
normativa autonòmica perquè avance, i que el més prompte possi-
ble pugam tindre eixa llei que regule les eleccions al camp valencià.

Què li diries a un llaurador que està venent la seua collita en 
diverses campanyes per davall dels costos de producció?
Doncs li diria que ho ha de denunciar. Li diria que denuncie, que 
tenim eines com la Llei de la Cadena Alimentària. Tenim una Agèn-
cia Valenciana de Informació i Control Alimentari a la que pot acu-
dir per a denunciar-ho, que guarde tota la documentació i que té 
a la Conselleria darrere al seu costat.

És possible fer rendible l’agricultura al nostre territori?
És necessari que siga rendible perquè hem de garantir un futur per 
a l’agricultura. I òbviament, l’agricultura no és una afició romàntica. 
És un treball molt dur però que necessitem. I per a que continue 
ha de ser rendible, ho hem de garantir.

Finalment, ja per acabar, com valoraria el paper de LA UNIÓ 
Llauradora i Ramadera?
Ho valorem de manera fonamental per a lluitar contra els gegants 
i que sàpiga LA UNIÓ que ens té al seu costat. Perquè nosaltres 
també lluitem en el nostre dia a dia contra els gegants i estem en 
la mateixa batalla. 

Veure enllaç i QR:  
http://bit.ly/2Mg6qx3
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2.c. Asegurar el buen funcionamiento de los mercados de 
productos básicos alimentarios y facilitar el acceso infor-
mación sobre los mercados para limitar la extrema volatili-
dad de los precios de los alimentos.

2.3. Incrementar la productividad y los ingresos de las agri-
culturas familiares, entre otras cosas mediante conocimien-
tos, servicios financieros, mercados y oportunidades para la 
generación de valor añadido.

2.4. Asegurar la sostenibilidad de los sistemas de produc-
ción de alimentos y aplicar prácticas agrícolas resilientes.

Objetivos de Desarrollo Sostenible

camp valenciàLES PROPOSTES DE 

La Unió propone el establecimiento de un sistema público de 
elaboración de costes de producción de referencia para los 
contratos agroalimentarios obligatorios establecidos en la Ley 
de mejora del funcionamiento de la cadena alimentaria.

Este logro ayudará a las personas agricultoras y ganaderas a 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió propone que el etiquetaje de los turrones amparados 
por las IGP Turrón de Xixona y de Alicante, así como el resto de 
los turrones elaborados en la Comunitat Valenciana, se indique 
el porcentaje, variedad, procedencia y origen de la almendra 
y miel utilizada.

Este logro ayudará a las personas productoras de frutos secos 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió propone que se establezca una ayuda para el arran-
que de 2.000 hectáreas de ciruelos en España para adecuar la 
oferta a la demanda.

Este logro ayudará a las personas productoras de ciruela a 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió propone que en el PASVE y en la medida de reconver-
sión y reestructuración, el máximo de hectáreas a reestructurar 
pase a ser de 5 hectáreas por explotación y año. 

Este logro ayudará a las personas del sector de la viña a lograr 
una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió propone que se establezca un etiquetado (REMUNE-
RA-SCORE) como el modelo Nutriscore, destinado a informar 
al consumidor sobre las condiciones de remuneración de los 
productores de los productos que está comprando. 

Este logro ayudará a las personas agricultoras y ganaderas a 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió propone que, a pesar de que la Legislación Europea 
considere a la Sharka T. Marcus como Plaga Regulada No 
Cuarentenaria (NRQP), la Conselleria de Agricultura establezca 
un protocolo de actuaciones que contemple, como mínimo, la 
trazabilidad de las plantas infectadas procedentes de los vive-
ros donde se ha detectado el virus, medidas que garanticen 
la imposibilidad de dispersión de material vegetal y medidas 
y recomendaciones a cumplir por las personas con plantas 
infectadas. 

Este logro ayudará a las personas agricultoras productoras de 
frutales a lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

Sistema público de cálculo costes 
de producción en los contratos 
agroalimentarios

Etiquetaje turrones valencianos

Ayudas para arranque de ciruelos

Incremento del máximo de hectáreas a 
reestructurar en el PASVE

Etiquetado con información de la 
remuneración al productor 

Protocolo de actuación para el control 
de la Sharka T. Marcus
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5.5. Asegurar la participación plena y efectiva de las muje-
res y la igualdad de oportunidades de liderazgo a todos los 
niveles decisorios en la vida política, económica y pública.

6.4 Aumentar el uso eficiente de los recursos hídricos y 
asegurar la sostenibilidad de la extracción y el abasteci-
miento de agua dulce para hacer frente a la escasez de 
agua.

15.4.  Velar por la conservación de los ecosistemas mon-
tañosos, incluida su diversidad biológica.

Objetivos de Desarrollo Sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible

camp valenciàLES PROPOSTES DE 

La Unió propone una reducción permanente del tipo de coti-
zación a la Seguridad Social para aquellas personas tengan 
la condición de Titularidad Compartida. Es decir, ampliar las 
reducciones actuales más allá de los 5 años

Este logro ayudará a las mujeres agricultoras y ganaderas a 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió propone que las Comunidades de Regantes con sis-
temas de fertilización de base comunitaria, mediante fertirriga-
ción, establezcan modificaciones en la gestión del riego y la 
fertilización, que permitan la compatibilización con el policultivo 
y la agricultura ecológica (subministro de agua limpia sin fertili-
zantes), con la finalidad de conseguir la convivencia de los dos 
sistemas de cultivo. 

Este logro ayudará a las personas agricultoras a lograr una 
mayor rentabilidad, competitividad y estabilidad de ingresos.

La Unió propone que se modifique la orden de ayudas para el 
control de la vegetación natural mediante el aprovechamiento 
ganadero extensivo para hacerla menos enrevesada y que pre-
senta muchas dificultades para poder cuadrar los lugares de 
pasto con la realidad del territorio. Además, habría que agilizar 
su tramitación y resolución.

Este logro ayudará a las personas ganaderas a lograr una 
mayor estabilidad de ingresos y a cumplir sus obligaciones 
agroalimentarias.

Reducción de la cotización a la 
Seguridad Social en la Titularidad 
Compartida 

Modificación de la gestión del riego para 
su compatibilidad con el policultivo y 
agricultura ecológica

Mejora de las ayudas para el control 
de la vegetación natural mediante 
ganadería extensiva

Abre el QR y síguenos en nuestras redes para descubrir 
día a día las propuestas en las que estamos trabajando:

linktr.ee/uniollauradora 
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camp valenciàELS ÈXITS DE  

La Unió logra que se incremente hasta el 70% el máximo de la 
intensidad de las ayudas para el pago de las primas de seguros 
agrarios que actualmente estaba limitado al 65% según al artí-
culo 28 Reglamento (UE) nº 702/2014 de la Comisión de 25 de 
junio de 2014 por el que se declaran determinadas categorías 
de ayuda en los sectores agrícola y forestal y en zonas rurales 
compatibles con el mercado interior en aplicación de los artículos 
107 y 108 del Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea.  

Este logro ayudará a las personas profesionales agricultoras 
y ganaderas a conseguir una mayor estabilidad de ingresos.

La Unió logra que se incremente el porcentaje del 5% al 20% 
de deducción de gastos considerados como de difícil justifica-
ción para aquellos agricultores y ganaderos que se encuentren 
en el régimen de estimación directa simplificada del IRPF para 
el 2023 para paliar el elevado incremento generalizado de los 
costes de producción.

Este logro ayudará a las personas agricultoras a lograr una 
mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió logra la reducción 35% de los gastos de gasoil en el 
rendimiento para todos aquellos agricultores y ganaderos que 
se encuentren en el régimen de estimación objetiva del IPRF 
para el 2022 y 2023.

Este logro ayudará a las personas agricultoras productoras de 
chufa a lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió logra que se pueda elegir independientemente de la 
edad la base de cotización.

Este logro ayudará a las personas profesionales agricultoras 
y ganaderas a conseguir una mayor estabilidad de ingresos.

Incremento de la intensidad de las 
ayudas a los seguros agrarios en la 
normativa comunitaria

Incremento del % de gastos de difícil 
justificación en el régimen de estimación 
directa del IRPF para el 2023

Reducción del 35% de los gastos de 
gasoil en el régimen de estimación 
objetiva del IRPF del 2022 y 2023

Libre elección de la base de cotización 
independientemente de la edad

2.3. Incrementar la productividad y los ingresos de las 
agriculturas familiares, entre otras cosas mediante conoci-
mientos, servicios financieros, mercados y oportunidades 
para la generación de valor añadido.

10.4: Adoptar políticas fiscales, salariales y de protección 
social para lograr una mayor igualdad

16.b. Promover y aplicar leyes y políticas no discriminato-
rias en favor del desarrollo sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible Objetivos de Desarrollo Sostenible

Abre el QR y síguenos en nuestras redes sociales para 
descubrir día a día nuestros logros: 

linktr.ee/uniollauradora 
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ATOMIZADORES 
PARA TRATAMIENTO CON 
O Z O N O
25 AÑOS LÍDERES
EN EL SECTOR
Cifras avaladas por el Ministerio de
Agricultura, Pesca y Alimentación

Invierte en Seguridad

Sistema de pulverización

�������

manezylozano.com
Poligono Industrial Norte, s/n

46230 ALGINET (Valencia) España
Teléfono: 961 751 001 / 961 750 518

MANDO DISEÑADO PARA 
CONTROLAR TANTO EL 

ATOMIZADOR COMO LA 
PRODUCCIÓN DE OZONO 
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Proyecto OVOVAL: Bioproductos a partir de la valorización de 
subproductos de la industria primaria productora de huevos

LA UNIÓ ha recibido la resolución positiva de la Agencia 
Valenciana de la Innovación (AVI), dentro de su programa 

de Proyectos Estratégicos de Cooperación, para participar 
como socio en el proyecto OVOVAL. El objetivo de este pro-
grama de la AVI es apoyar el desarrollo de grandes proyectos 
de I+D+i en cooperación entre varios agentes del Sistema 
Valenciano de Innovación, como vía para el desarrollo de solu-
ciones conjuntas a problemas de interés común. / José Castro

Concretamente, el consorcio de este proyecto está formado 
por 4 entidades valencianas:

-  Coordinador: Asociación de Investigación Industria Calzado 
y conexas. INESCOP

- Asociación de Investigación de las Industrias Cerámicas. ITC

- Asociación Avícola Valenciana. ASAV

- LA UNIÓ Llauradora i Ramadera

El proyecto se va a desarrollar durante 24 meses y el inicio fue 
el pasado mes de octubre. 

El objetivo principal de este proyecto es la implementación 
integral de la valorización de los subproductos generados en 
el sector avícola de puesta de la Comunitat Valenciana que 
contribuirá a la mejora de la sostenibilidad y a la creación de 
una simbiosis industrial entre los sectores avícola, cerámico, 
del calzado y de los fertilizantes/bioestimulantes.

Más concretamente, el proyecto se centrará en la implemen-
tación de dos procesos de valorización paralelos para llevar a 
cabo la transformación integral de los huevos rotos, un subpro-
ducto generado en las etapas de preselección y/o selección 
en los centros de embalaje de las granjas, para transformarlos 
en bioproductos de aplicación en el sector agroalimentario, 
cerámico, calzado y fertilizantes.

Para la consecución de este objetivo global, se plantean otros 
objetivos específicos y tecnológicos. Entre estos podemos 
destacar los siguientes:

-  Identificación y selección de los subproductos del sector 
avícola que mayor impacto generan en el sector. Caracte-
rización analítica del actual impacto en la C.V de la gestión 
de estos subproductos. Propuesta de alternativas del actual 
impacto en la Comunitat Valenciana de la gestión de estos 
subproductos.

camp valenciàELS PROJECTES DE LA UNIÓ

-  Elaboración de propuestas normativas y políticas para facili-
tar la implantación de esta nueva simbiosis industrial

-  Adaptación del proceso de separación mecánica existen-
te para llevar a cabo la separación de los huevos rotos en 
la cáscara de huevo (bio-carbonato) y la fracción proteica 
(yema, clara y membrana).

-  Evaluación de los parámetros analizados de los subproduc-
tos separados para su aplicación como bioproductos en los 
diferentes sectores identificados.

-  Formulación y validación de los bioproductos proteicos obte-
nidos para su aplicación en el sector agroalimentario y cal-
zado.

-  Preparación del bio-carbonato separado en función de las 
necesidades para su utilización como material de carga para 
materiales cerámicos y poliméricos.

-  Protección intelectual, difusión de los resultados y transferen-
cia a las empresas de la Comunitat Valenciana.

En este proyecto, el principal rol de LA UNIÓ es realizar ensa-
yos de campo utilizando el bioestimulante obtenido con la 
valoración de este subproducto. Se trabajará con 3 tipos dife-
rentes de bioestimulantes, todos ellos obtenidos de los huevos 
rotos y se probará en varios cultivos hortícolas (al menos uno 
de fruto y otro de hoja) en un contexto de agricultura ecológica.

Otra de las funciones de LA UNIÓ va a ser ayudar a caracte-
rizar la situación de los subproductos en el sector, así como 
proponer soluciones para su mejor gestión y valoración.   
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CADENA ALIMENTÀRIA// S’incrementa la protecció de les persones llauradores i ramaderes

Entra en vigor l’obligatorietat de registrar els contractes 
alimentaris

Al passat desembre es va publicar el Reial Decret pel qual 
es desenvolupa el Registre de Contractes Alimentaris, que 

té un caràcter digital i en el que obligatòriament s’han d’inscriu-
re tots els contractes subscrits amb les persones llauradores i 
ramaderes i les seues agrupacions, en compliment de la llei de 
mesures per millorar el funcionament de la cadena alimentària, 
aprovada el desembre del 2021. / Joanma Mesado

camp valenciàACTUALITAT

El Registre de Contractes Alimentaris incrementa així la protec-
ció de les persones llauradores i ramaderes, ja que facilitarà les 
funcions d’inspecció i control de l’Agència d’Informació i Con-
trol Alimentaris (AICA) i de les autoritats d’execució valencianes, 
encarregades de vetllar pel compliment de les obligacions en 
matèria de cadena alimentària. Per tant, amb este Registres s’es-
pera un increment de la seguretat jurídica en les relacions comer-
cials i una estructuració més eficient de la cadena de valor.

El Reial decret estableix els subjectes obligats a la inscripció 
dels contractes alimentaris que, segons la llei de la cadena, 
correspon als compradors que formalitzen els contractes amb 
les persones llauradores i ramaderes i les seues agrupacions. 

També clarifica el procediment d’inscripció, que serà de forma 
intuïtiva i senzilla, i que s’ha de fer abans del lliurament dels 
productes objecte del contracte, així com quan es produisquen 
modificacions del contracte pactades per ambdues parts.

En el cas de la llet, la norma també deixa clar que els obligats 
a inscriure el contracte seran els primers compradors quan 
adquirisquen llet crua als ramaders. Per a aquells contractes 
alimentaris formalitzats com a contractes d’integració, com en 
el cas de produccions d’engreixament del sector avícola, serà 
l’integrador l’obligat a inscriure’l al Registre de Contractes Ali-
mentaris. Per la seua part, no hi ha obligació de registrar els 
contractes que es formalitzen entre entitats associatives com 
cooperatives i SAT i els seus socis.

El registre de tots els contractes alimentaris s’ha de realitzar 
per part de les empreses que facen la primera compra a les 
persones productores des del passat 31 de gener del 2023, si 
bé no serà obligatori fins al 30 de juny del 2023.

Enllaç al Reial Decret 1028/2022, de 20 de desembre, pel qual 
es desenvolupa el Registre de Contractes Alimentaris: https://
cutt.ly/29wCXdz 

LA UNIÓ presenta a Oliva una bateria de propostes que 
beneficiarien als llauradors de la localitat

LA UNIÓ ha presentat davant el Consell Agrari d’Oliva diver-
ses propostes que serien molt beneficioses d’aplicar-se per 

als llauradors d’aquest municipi, algunes de les quals ja van 
ser sol·licitades fa quasi dos anys. Més del 50% dels 59 km² 
que conformen el municipi  són considerats com a sòl agrícola, 
d’ací la importància de qualsevol decisió que competisca a 
l’apartat agrari. / Redacció

Davant la gran proporció de terres abandonades, LA UNIÓ 
reitera la seua petició ja presentada el 16 de febrer de 2021 
perquè l’Ajuntament, que en aquest cas podria comptar amb 
la col·laboració del Consell Agrari Local, elabore un cens a fi de 
frenar una situació que any rere any va augmentant. En aquella 
data ja s’informava a l’administració municipal dels riscos per 
als llauradors actius d’haver d’enfrontar-se dia a dia amb les 
parcel·les confrontants abandonades, així com també les con-
seqüències que comporten aquest tipus de terrenys desatesos 
per al medi natural, l’equilibri ecològic i el valor paisatgístic de 
l’entorn rural, etc.

Passat aquest temps, des de l’Ajuntament d’Oliva no s’ha creat 
ni s’ha comunicat la intenció de fer cap cens de terres agrícoles 
abandonades en el municipi i per tant no hi ha cap seguiment 
d’aquestes, pel que LA UNIÓ insisteix en la necessitat de cre-
ar-lo. Com a conseqüència, moltes propietats continuen amb 
una vegetació no desitjada i descontrolada en una mostra de 
clara negligència agrícola, que ha provocat diversos incendis 
ja en el municipi durant l’estiu. L’ordenança del banc de terres 
municipal data d’abril de 2013, quedant obsoleta en alguns 
dels seus punts i sense haver-se realitzat cap modificació. 
El llistat del banc de terres no s’actualitza des del 22 de juny 
de 2020, fet que demostra la poca publicitat que se li dona a 
aquesta eina i la despreocupació que presenta l’administració. 
A causa de la importància que pot arribar a aconseguir una 
eina com el banc de terres, es proposa des de LA UNIÓ al 

consistori local col·laborar en aquest aspecte amb altres admi-
nistracions municipals de la comarca, per a poder crear un 
Banc de Terres de la comarca de la Safor.

A part de reactivar totes aquestes qüestions pendents del cens 
de terres abandonades i del banc de terres, des de LA UNIÓ se 
sol·licita també que en l’única propietat agrícola útil que té l’Ajun-
tament d’Oliva es cree una col·lecció de varietats i cultius diver-
sos. Amb aquest projecte qualsevol llaurador podrà observar el 
comportament de les diferents varietats de cítrics i altres cultius 
alternatius als cítrics a nivell local. Per tant, d’aquesta manera se 
li facilitaria al productor la presa de decisió front una renovació 
de la seua explotació, a més de donar-li un gran valor i dinamit-
zar veritablement la propietat municipal cap a l’agricultura. En 
aquest plantejament es dona l’oportunitat de participar a tots els 
sectors de l’agricultura i realitzar experiències que poden portar 
a una millora de l’agricultura del municipi i de la comarca.

Una altra de les propostes de LA UNIÓ d’Oliva presentades 
en el Consell Agrari es refereix a pal·liar l’augment de costos 
de producció de reg i adobs. L’organització veu necessària la 
creació d’una eina, amb la col·laboració de l’Ajuntament, per a 
poder rebaixar el cost per metre cúbic d’aigua de reg, així com 
també per a l’adquisició dels adobs. Podria ser per exemple 
una compra conjunta dels adobs per part dels diferents motors 
de reg, amb el suport de l’administració, ja siga per mitjans 
econòmics o físics. 
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AGUA// Indignación ante el nuevo plan del Gobierno 

LA UNIÓ participa en las diversas protestas en defensa del 
trasvase Tajo-Segura

Representantes de LA UNIÓ Llauradora han participado en las 
protestas celebradas en Madrid, frente al Ministerio de Tran-

sición Ecológica y frente al palacio de la Moncloa, en defensa 
del trasvase Tajo Segura que recibió una fuerte estocada en el 
Consejo de Ministros que aprobó el plan hidrológico del Tajo y 
que supondrá un hachazo en los envíos que se pretende sustituir 
desde el Gobierno con agua desalada y depurada. / Redacción

LA UNIÓ apuesta por el mantenimiento del trasvase Tajo-Se-
gura como fuente de suministro de agua de calidad para una 
de las zonas más ricas agrícolamente de toda Europa, como 
son las comarcas del sur de Alicante. Por ello pide que se res-
pete el texto original que fue aprobado en la reunión del Con-
sejo Nacional del Agua del pasado 29 de noviembre y que fue 
modificado de forma unilateral sin debate ni votación en otro 
Consejo. La organización agraria apoya por tanto el recurso 
planteado por la Generalitat Valenciana y por la Diputación de 
Alicante contra este nuevo atropello a los regantes y seguirá 
defendiendo los intereses de los agricultores y de los ciudada-
nos en general a disponer de recursos alimentarios de calidad, 
que sólo pueden lograrse mediante un suministro adecuado y 
estable de agua para el riego agrícola.

camp valenciàACTUALITAT

LA UNIÓ insta a la ministra Teresa Ribera a dejarse de guerras 
contra los habitantes alicantinos y de la Comunitat Valenciana 
y plantear una solución integral en los recursos hídricos, inte-
grando propuestas vertebradoras y constructivas para todos, 
en evitación de conflictos entre territorios. La realidad en estos 
momentos nos indica de forma clara que otras alternativas via-
bles al trasvase con un precio asumible para que los agricul-
tores puedan mantener sus explotaciones no existen y por lo 
tanto no es momento de asumir ahora recortes de agua, justo 
cuando los costes de producción están desorbitados.  

*MÁXIMA PROTECCIÓN DEL OPERADOR, INCLUSO EN LA APLICACIÓN 
DE PRODUCTOS QUÍMICOS. LA CAT. 4 PROTEGE CONTRA EL POLVO, 
AEROSOLES Y VAPORES.

TRG 10900 R
Frutero reversible

TGF 10900 R
Compacto de cabina baja (altura 174 cm)

ERGIT R: Tecnología y altas prestaciones de serie R el top de la gama AC.

Ver enlaces y QR:
https://cutt.ly/f3i5XtN
https://cutt.ly/V3i530X
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EXPROPIACIONS// Parc Sagunt

Demencial i indigne el tracte de les Administracions als 
expropiats de Parc Sagunt II on va la Volkswagen

LA UNIÓ i AVA acusen els governs valencià i estatal de “mal-
tractar i negar un preu raonable” als propietaris dels terrenys 

expropiats en Parc Sagunt II on es projecten la gigafactoria de 
Volkswagen i les indústries auxiliars. “És indignant que la nostra 
Administració, pels compromisos polítics adquirits amb aques-
ta multinacional que inclouen una pluja d’ajudes milionàries, 
vulga que ho paguen els llauradors de les seues butxaques i 
estafar-los fins a l’últim cèntim, sobretot quan estan travessant 
una dura crisi de rendibilitat i aquest procés els arrabassa un 
espai fèrtil d’alt valor econòmic”, denuncien. / Redacció

camp valenciàACTUALITAT

Els afectats estan començant a rebre demandes per la via 
Contenciós-Administrativa del TSJ per part de Espais Econò-
mics Empresarials, participada per la Generalitat Valenciana i 
el Govern central, perquè no accepta el preu just proposat pel 
jurat provincial d’expropiació, malgrat ser un òrgan oficial de la 
pròpia Administració que gaudeix dels principis d’imparcialitat, 
veracitat i encert, i on estan representats experts qualificats en 
la matèria. Critiquen durament que “els nostres polítics menys-
tinguen a tècnics i llauradors i, per contra, preferisquen por-
tar aquestes expropiacions als tribunals amb l’afany d’abonar 
almoines i retardar els pagaments, almenys, dins de tres anys 
que poden dilatar-se en el temps aquest tipus de judicis”.

A causa del canvi de la legislació (en 2007 va entrar en vigor 
l’anomenada Llei del Sòl que va limitar el preu just d’una par-
cel·la en funció de la productivitat o la localització), les indem-
nitzacions que es van pagar en les primeres expropiacions de 
Parc Sagunt II van ser, en línies generals, la meitat de les quals 
es van abonar en les expropiacions de Parc Sagunt I (sobre 40 
euros per metre quadrat). Ara, en l’actual fase d’ampliació, el 
Govern encara ha oferit menys diners als propietaris (entre 10 
i 15 euros per metre quadrat, segons parcel·les), per la qual 
cosa la gran majoria va optar per acudir al jurat provincial i 
sol·licitar una valoració alternativa més ajustada al valor real 
dels terrenys. Aquest jurat va marcar lògicament xifres situa-
des entre les dues propostes. No obstant això, l’Administració 
continua considerant la quantitat excessivament elevada i, en 
lloc de concloure la negociació, enfanga el conflicte per la via 
judicial, per al que, a més, destinarà 145.000 euros de diners 
públics a contractar procuradors.

Aquesta actitud bel·ligerant cap als llauradors contrasta amb 
l’homenatge que l’Administració concedeix a Volkswagen. Així, 
abans que es confirme un preu just a pagar als propietaris, la 
Generalitat ja ha venut els terrenys a la multinacional per un 
preu de 48,9 euros el metre quadrat (63,66 milions d’euros per 
1,3 milions de metres quadrats), una xifra que suposa la meitat 
del que van haver de pagar altres companyies per zones prò-

ximes. Segons les dues organitzacions, “no és ètic que l’Ad-
ministració pretenga regalar el patrimoni dels llauradors a uns 
altres. Sembla que els nostres governants volen fer negoci amb 
els llauradors i guanyar-se unes generoses portes giratòries en 
grans empreses quan acaben la seua etapa política”.

LA UNIÓ i AVA adverteixen que o l’Administració rectifica, tira 
arrere les demandes i accepta pagar ja el preu just marcat 
pel jurat als propietaris, o el sector eixirà al carrer i empren-
drà mobilitzacions davant les autoritats i empreses que siguen 
necessàries.

Situacions surrealistes

 L’ofensiva judicial està arribant a situacions surrealistes que 
multipliquen la indignació del sector. Ha arribat una carta a 
un xicotet propietari per a tractar de no abonar-li 1.073 euros 
de diferència que hi ha entre la quantitat oferida i el preu just 
proposat pel jurat provincial d’expropiació, de manera que, a 
més de retardar el pagament almenys tres anys, costarà més el 
procediment judicial que la quantia per la qual es litiga.

En total, d’acord amb els càlculs de les dues organitzacions 
agràries, l’Administració ha decidit esgotar la via administrativa 
i portar als tribunals a aproximadament 800 llauradors per a no 
pagar 25 milions d’euros més, amb les despeses en advocats 
i procuradors que un procés d’aquestes dimensions suposa i 
malgrat que, per experiències anteriors, aquest tipus de proce-
diments tenen molt baixes probabilitats de prosperar atés que 
el TSJ sol atorgar al jurat la presumpció de veracitat i encert en 
les seues valoracions.

Per contra, la Generalitat no escatima recursos econòmics 
per a dur a terme les obres d’urbanització en aquesta mateixa 
superfície. Els anuncis fets públics aquests dies acumulen més 
de 260 milions per a labors de desbrossament, condicionat o 
accessos, així com la compra a 153 euros per metre quadrat 
per a construir un centre de formació de treballadors per a 
Volkswagen. Tot això sense comptar amb les milionàries sub-
vencions promeses a la gigafactoria.

Consideren “demencial el tracte de la Generalitat Valenciana i 
el Govern central cap als llauradors per a beneficiar a Volkswa-
gen. Dessagnen i lleven al feble per a donar-li-ho al poderós. 
Per als nostres governants hi ha diners a mansalva per a 
Volkswagen, que no deixa de ser una empresa privada, rega-
lat a costa de pagar engrunes als llauradors, els qui es veuran 
despullats de manera forçosa del seu patrimoni i del seu mitjà 
de vida i, a més, es veuran immersos en un interminable judici 
on tots perden”.

Per això, sol·liciten a la Generalitat Valenciana i al Govern que 
“rectifiquen, acaten el preu marcat pel jurat d’expropiació, no 
alteren artificialment el mercat del sòl i deixen d’insultar als llau-
radors i també a les empreses que anteriorment van adquirir 
els seus espais a preus molt majors perquè eren els fixats pel 
jurat i el mercat. No ens mereixem aquest robatori, espoli o 
com vulguen cridar-lo. En un Estat democràtic aquest compor-
tament manipulador de l’Administració no cap. O retiren la via 
judicial o ens tindran al carrer”. 

Veure enllaç i QR:
https://cutt.ly/c3i62OE
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LA UNIÓ fa balanç agrari de 2022 i presenta propostes per als 
reptes de 2023

El canvi climàtic que minva les collites, la brutal pujada dels 
costos de producció agreujada per la guerra d’Ucraïna, les 

importacions de tercers països sense reciprocitat que afonen els 
preus de les nostres produccions, l’amenaça i lluita contra les 
plagues normalment importades, la nova PAC que s’estrena en 
2023 i una Llei de la Cadena Alimentària insuficient per a resoldre 
el desequilibri entre origen i destinació són alguns dels aspectes 
que han marcat 2022 i que estaran també en el punt de mira de 
2023, segons l’anàlisi elaborada per LA UNIÓ. / Redacció

El sector agroalimentari representa el 9,6% de l’economia de la 
Comunitat, amb una xifra de negoci de 9.392 milions d’euros. 
Genera el 12% dels llocs de treball del conjunt econòmic amb 
238.000 persones ocupades. Malgrat aquestes xifres macro-
econòmiques, els productors valencians continuen empo-
brint-se davant el descens dels seus ingressos a causa de 
l’increment dels costos i d’uns preus percebuts que continuen 
sent baixos.

Les respostes de les diferents Administracions no han sigut les 
adequades davant tots aquests problemes, d’ací les protestes 
realitzades per LA UNIÓ al llarg de l’any. Es van iniciar el 28 de 
gener a Madrid per part dels ramaders i van prosseguir amb 
una manifestació unitària pels carrers de València el 25 de febrer 
amb la participació de 8.000 llauradors i 250 tractors per a llan-
çar un SOS per la supervivència del camp valencià. El passat 16 
de març, de nou davant el Ministeri d’Agricultura a Madrid, LA 
UNIÓ va tornar a manifestar-se per a exigir preus dignes i costos 
assumibles i una PAC per a les persones llauradores i rama-
deres professionals. Si els nostres governants no reaccionen, 
l’organització augura noves mobilitzacions per a aquest 2023.

Costos de producció pels núvols

Les conseqüències del conflicte bèl·lic a Ucraïna han provocat 
un augment més elevat si cap dels costos de producció. Ferti-
litzants, pinsos, combustibles, electricitat, tot s’ha disparat, en 
una mitjana del 45% de pujada, i la factura elèctrica ha arribat 
a quadruplicar-se. En aquest sentit, LA UNIÓ té interposat un 
recurs contenciós administratiu contra el Ministeri de Transició 
Ecològica al no haver posat en marxa el contracte elèctric de 
doble tarifa per al regadiu aprovat per Llei en 2020.

Un sector asfixiat pels costos de producció que no paren de 
pujar i una indústria i una gran distribució que exerceixen impla-
cablement la seua posició de domini en els mercats i imposen 
uns preus que no remuneren en absolut el treball d’aquelles 
persones que produeixen aliments. Com també pugen els cos-
tos en la lluita contra les plagues en nombrosos cultius davant 
l’eliminació de substàncies actives des de Brussel·les que des-
prés es permeten als productes importats. Si bé és cert que 
s’han establit ajudes públiques als sectors ramaders i cítrics, 
que, malgrat ser insuficients, han contribuït a esmorteir una mica 
aquesta pujada, molts altres sectors s’han quedat fora d’aques-
tes ajudes malgrat tindre també un increment de costos. LA 
UNIÓ ha treballat i està treballant perquè les tinguen en 2023 
cultius com el raïm de taula, caqui, cirera o l’apicultura.

Canvi climàtic i medi ambient

El canvi climàtic ha vingut per a quedar-se i té ja un fort impacte 
en els nostres cultius. La prova és que enguany s’ha produït un 
descens en la major part de produccions: en olivar hi ha hagut 
una collita un 75% inferior, en ametles menys de la meitat de 
la producció, en caqui un 55% menys, el raïm de vinificació ha 
tingut un 30% menys de collita i en fruita d’estiu la producció ha 

camp valenciàEL TEMA DEL MES

resultat un 65% més baixa que la mitjana de les últimes cam-
panyes. En cítrics hi ha hagut un 8% menys que la passada 
campanya i un 14% menys que la mitjana de les últimes deu 
campanyes, en cereals la collita ha sigut un 25% més baixa i un 
llarg etcètera, fins i tot en un cultiu tan local com a l’all tendre de 
Xàtiva que ha perdut el 80% de la seua varietat icònica Cama-
llarga per adversitats climàtiques que han fet proliferar els fongs.

La Llei estatal de Residus i Sòls Contaminants va entrar en 
vigor prohibint les cremes agrícoles. L’intens treball d’orga-
nitzacions com LA UNIÓ va aconseguir en una primera ins-
tància que la Conselleria adoptara excepcionalitats a través 
d’una resolució i que, finalment, a través de la Unió d’Unions 
s’incloguera en la Llei de gestió de la PAC una disposició on 
s’autoritzen aquestes cremes.

Grans incendis

Aquest canvi climàtic, amb temperatures més elevades i pai-
satges més secs, accelera la proliferació d’incendis forestals 
cada vegada més devastadors com els ocorreguts aquest 
estiu a Begís, Vall d’Ebo, Calles i Venta del Moro. LA UNIÓ 
aposta per mantindre i incentivar l’activitat agrària en les zones 
rurals d’interior com a mesura necessària per a la prevenció 
d’incendis perquè l’abandó d’aquesta serveix de combustible 
per a expandir les flames. També reclama ajudes per a que les 
persones llauradores i ramaderes afectades puguen regenerar 
les seues explotacions.

Importacions i plagues

Excepte algun xicotet avanç com el tractament de fred a les 
taronges de tercers països on estiga expandida la malaltia de 
la Thaumatotibia leucotreta, es continua amb la competència 
deslleial a la Unió Europea entre els productes europeus i els 
procedents de països tercers. De l’acord amb Sud-àfrica no 
es tenen notícies sobre la seua revisió i no existeix tampoc la 
certesa que es vagen a considerar els cítrics com a produc-
te sensible a l’hora de signar els tractats comercials. Com ve 
denunciant LA UNIÓ, cada vegada hi ha més alertes sanitàries 
per presència de plagues i més detecció de substàncies acti-
ves l’ús de les quals està prohibit en l’àmbit de la UE, però no 
per a tercers països. No existeix la reciprocitat desitjable i cal 
adoptar un compromís d’exigència perquè aqueixa reducció 
de pesticides, antibiòtics i fertilitzants a les quals ens obliguen 
les autoritats comunitàries es complisca també per als produc-
tors de fora. De la mateixa manera caldria estendre el tracta-
ment de fred també a les mandarines i aranges.

Tot i això, la Comissió Europea està cada vegada més sensibilit-
zada amb les denúncies en aquesta matèria del sector agrícola 
i fruit d’això va ser la visita d’alts càrrecs a la Comunitat a la fi 
de novembre per a comprovar in situ els danys que provoquen 
plagues importades com el cotonet de Sud-àfrica. No obstant, 
les decisions a nivell europeu costen molt i, per tant, canviar la 
normativa. És el cas del tractament en fred esmentat que només 
s’ha aconseguit per a taronges i no per a la resta dels productes.

Una Llei de la Cadena que no ens val

La Llei de millora del funcionament de la Cadena Alimentària 
segueix sense ser útil per a la baula dels productors. No està ser-
vint per a acabar amb els desequilibris de la cadena que suporta 
el sector productor. Un èxit en aquest terreny és la creació, a peti-
ció de LA UNIÓ, de la AVICA, l’Agència Valenciana d’Informació i 
Control Alimentaris, que podrà donar un millor control dels abusos 
agroalimentaris en el nostre territori. Ni el Ministeri d’Agricultura 
ni les Interprofessionals han tingut ni la voluntat ni la capacitat 
d’establir un cost mitjà de producció per als productes i que siga 
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un preu de referència per davall del qual no es puga comprar 
cap producció agrària i així ajudar a complir la Llei de la cadena 
alimentària, que continua sense posar límit a la posició de nego-
ciació de molts dels agents de la cadena.

A part de la creació de la AVICA, cal destacar com a positiu 
l’increment de l’activitat inspectora per part de la AICA estatal 
davant les denúncies justificades d’incompliments.

Insensibilitat política

Són reiterades i desafortunades les polítiques i declaracions 
d’alguns membres del Govern contra el sector agrari: sobre 
les mal anomenades macrogranges i contra el consum de 
carn o posant cada vegada més noses al regadiu. LA UNIÓ 
aposta per reduir les traves burocràtiques per al sector rama-
der i també per una política d’expansió de plantes fotovoltai-
ques en zones rurals d’una forma ordenada i racional sense 
que posen en perill l’activitat en zones productives agrícoles.

La retallada del transvasament Tajo-Segura és una mostra 
d’insensibilitat política davant una de les zones que constitueix 
l’horta d’Europa. Molt ens temem que aquest assumpte, i altres 
relacionats amb l’aigua, es convertisquen en arma llancívola a 
pocs mesos de les eleccions quan hauria de ser un assumpte 
allunyat del terreny polític i entrar únicament en el tècnic.

Danys climatològics i assegurances agràries

Nombrosos fenòmens meteorològics de greu incidència han 
provocat que les indemnitzacions previstes pels sinistres 

siguen elevades en la Comunitat Valenciana. Les Adminis-
tracions no solen compensar aquestes pèrdues i ho fien tot 
al sistema d’assegurances agràries que desgraciadament el 
Govern continua retallant. La insensibilitat de ENESA i Agrose-
guro estan posant en perill un sistema públic d’assegurances 
agràries que porta ja en marxa des de 1978. S’estan allunyant 
cada vegada més de la realitat sectorial, com per exemple 
amb l’eliminació de l’extensió de les garanties en l’asseguran-
ça de cítrics. Com a aspecte positiu dins de les assegurances 
cal destacar l’aposta de la Conselleria d’Agricultura per l’asse-
gurança agrària amb una línia pressupostària de 28,5 milions 
d’euros per a abaratir el cost de la contractació i també la unió 
del sector productor, cooperatiu i Administració valenciana en 
la defensa del sistema d’assegurances agràries.

Fauna salvatge

La pressió cinegètica per nombroses espècies és elevada i LA 
UNIÓ continua reclamant mitjans i propostes eficaces per a 
controlar i reduir aquesta proliferació fins a nivells sostenibles, 
ja que els llauradors pateixen un sobrecost desmesurat. La 
problemàtica s’agreuja en zones de seguretat on no es pot 
caçar i allí on els cultius s’abandonen per falta de rendibilitat, 
i ací és on l’Administració ha d’actuar. Tampoc l’actual línia 
d’assegurança per danys cinegètics cobreix les necessitats del 
sector i resulta dificultosa i inviable per a indemnitzar la mort 
per exemple de l’arbratge. Ressaltar per tant la quasi inexistent 
acció de l’Administració en aquest assumpte per a adoptar 
mesures o iniciatives que contribuïsquen a reduir o pal·liar els 
danys en el sector agrari. 

ALGUNS ÈXITS

Alguns èxits que podríem destacar d’aquest 2022 que conclou 
són la consecució d’un vocal en la DO Cava per part de la 
candidatura conjunta d’Almendralejo i Requena i l’acceptació 
de la denominació Cava de Requena per al cava valencià, els 
avanços en la problemàtica de la pinyolà, la millora de la parti-
da de competitivitat ramadera en els pressupostos de 2023, la 
realització de campanyes de promoció dels cítrics o l’aprova-
ció per les Corts de les cremes agrícoles dins de la Llei Valenci-
ana d’Economia Circular. Gran part d’aquestes mesures s’han 
desenvolupat gràcies a la insistència i participació de LA UNIÓ.

En clau interna hem celebrat enguany el nostre XV Congrés 
en un nou exercici de democràcia agrària, on ha destacat la 
unitat, l’aprovació de propostes i una profunda renovació de 
quadres territorials, amb una executiva també amb una mitjana 
d’edat de 47 anys en la qual s’ha reelegit a Carles Peris com 
a secretari general.

LA UNIÓ anima als consumidors durant aquests dies i durant 
tot l’any a adquirir productes de proximitat que tenen una qua-
litat i una seguretat alimentària contrastada.

ALGUNS REPTES DE 2023

Vam començar 2022 amb una nova reforma laboral i farem el 
propi en 2023 amb el nou sistema que entrarà en vigor de cotit-
zació per als treballadors autònoms per compte propi segons 
els seus rendiments nets.

Aquest nou any tenim el repte de baixar els nostres costos de 
producció i també reconduir l’actual Llei de la Cadena Alimen-
tària ja que no soluciona els problemes actuals dels productors.

El 2 de gener de 2023 entra en vigor el Pla Estratègic de la PAC 
(PEPAC), la nova reforma 2023-2027 que es preveu com la 
més complicada de la història i la de majors exigències buro-
cràtiques. No està dirigida com seria desitjable principalment a 
les persones professionals i posseeix cada vegada més condi-
cionants per a percebre una ajuda que cada any és més baixa.

En el segon semestre de l’any, Espanya ostentarà la presidència 
de la Unió Europea, en el que hauria de suposar una oportunitat 
per a introduir en el discurs polític europeu tots aquells proble-
mes i les solucions per al sector agrari espanyol i valencià.

Entrem en un any totalment electoral amb comicis locals, autonò-
mics i estatals. Demanem que no s’use al sector agrari com a eina 
de confrontació política i que els programes electorals dels partits 
contemplen propostes en benefici de les persones llauradores i 
ramaderes que siguen efectives, reals i sobretot mesurables.

Desitjaríem que es reduïsquen els robatoris de collites en les 
explotacions agrícoles i que hi haja un major relleu generacio-
nal amb la incorporació i permanència de més joves, així com 
que les dones entren de ple en la titularitat compartida de les 
explotacions perquè no és de rebut que només hi haja dona-
des d’alta en la Comunitat Valenciana 18 dones. També que es 
rebaixen els mòduls fiscals agraris de l’IRPF per a compensar 
les pèrdues.

Finalment, animem a les diferents Administracions a impulsar 
de forma decidida la modernització i digitalització del sector 
agrari.
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CÍTRICS// Importacions

LA UNIÓ demana reciprocitat amb les importacions que entren LA UNIÓ demana reciprocitat amb les importacions que entren 
amb matèries actives no autoritzades a la Unió Europeaamb matèries actives no autoritzades a la Unió Europea

Un estudi elaborat per LA UNIÓ Llauradora revela que Turquia 
i Egipte han tingut 1.189 alertes durant el període 2020-2022 

per entrades a la Unió Europea de productes hortofruitícoles 
amb matèries actives no autoritzades a la UE o per superar els 
Límits Màxims de Residus (LMR) permesos. / Redacció

Les exportacions de fruites i hortalisses a la Unió Europea 
procedents de Turquia i Egipte s’han incrementat en el trans-
curs dels últims anys. El primer país va exportar 30,6 milions 
de quilos i el segon 89 milions en 2021, amb una facturació 
econòmica de 245 i 81 milions, respectivament. Paral·lelament 
aquests dos països, sobretot Turquia, han acaparat els Siste-
mes europeus d’Alerta Ràpida per a Aliments i Pinsos (RASFF), 
en aquests tres anys.

Turquia ha tingut un total de 1.072 alertes en els tres últims 
anys. En 2020 va tindre 267, la xifra va pujar a 424 en 2021, la 
qual cosa va provocar gràcies a les pressions d’organitzacions 
com LA UNIÓ que s’incrementaren les inspeccions fins al 20% 
dels enviaments per a llimes, taronges i mandarines. Malgrat 
aquest augment, les alertes han continuat d’una forma quasi 
diària. Des d’aquest mes de gener ha entrat en vigor una nova 
modificació de la normativa comunitària per la qual s’incremen-
ta el percentatge de control fins al 30% per a llimes i aranges.

Per la seua part, Egipte va tindre 13 alertes a la UE en 2020 i 60 
en 2021 per l’entrada de produccions amb matèries actives no 
autoritzades o depassar els LMR autoritzats. Aquesta pujada 
va provocar que la Unió Europea incrementara fins al 20% els 
controls en taronges i pimentons perquè en el cas de les prime-
res “es detectaven nous riscos per a la salut humana, a causa 
d’una possible contaminació per residus de plaguicides. Per 
tant, és necessari exigir una intensificació dels controls oficials 
en les entrades d’aquestes mercaderies procedents d’Egipte”.

LA UNIÓ ha enviat un informe al ministre d’Agricultura, Luis 
Planas, i també a la DG SANTE (Direcció General de Salut i 
Seguretat Alimentària de la UE) perquè la Comissió Europea 
adopte mesures urgents davant la gravetat de les importaci-
ons procedents de Turquia i Egipte amb alts nivells d’alertes 
i les seues possibles repercussions en la salut humana de la 
ciutadania europea.

Entre aquestes mesures demanda un augment al 30% del con-
trol d’identitat i físics per a les mandarines procedents de Turquia 
i les taronges d’Egipte i que s’amplien les mesures de control 
durant un període d’un any en lloc dels sis mesos actuals.

Una altra petició és que si durant qualsevol dels mesos d’aquest 
període s’observa un increment del 5% de les alertes en algun 
producte, es tanquen automàticament les importacions turques 
o egípcies d’eixos productes agrícoles amb restes de pesticides 
no autoritzats a la UE o que superen els LMR establits.

De la mateixa manera, LA UNIÓ insta la Comissió Europea 
que els països amb els quals signa acords comercials assu-
misquen un compromís en la reducció d’ús de fitosanitaris o 
pesticides i a accelerar els treballs per a implantar les clàusules 
espill en el marc de l’Estratègia de la Granja a la taula. “Cal 
alinear les relacions comercials de la UE a les normes de pro-
ducció europees. En un context d’encariment dels costos de 
producció, és més fonamental que mai començar a exigir als 
productes importats de països tercers els mateixos requisits 
fitosanitaris, ambientals, de seguretat i ètics que estan regulats 
per a les produccions europees”, assegura Carles Peris, secre-
tari general de LA UNIÓ Llauradora. 

camp valencià

Robatoris de cítrics a la Ribera i en comunitats de regants de la Robatoris de cítrics a la Ribera i en comunitats de regants de la 
Plana BaixaPlana Baixa

LA UNIÓ va alertar de robatoris de taronges a la Ribera Alta i 
també en diverses comunitats de regants de la Plana Baixa. 

Per a analitzar la situació, va sol·licitar una reunió urgent de la 
comissió de seguretat en l’àmbit rural que coordina la Dele-
gació del Govern en la Comunitat Valenciana i que portava ja 
diversos anys sense convocar-se. Finalment, es va celebrar la 
reunió a instàncies de LA UNIÓ. / Redacció

En el cas de les taronges de la Ribera Alta, es tractava de 
robatoris de la varietat Navelina, que té aquesta campanya un 
millor preu que la passada tant per a destí en fresc com per a 
la indústria, la qual cosa ha provocat un major interés per a ser 
robades. Així, Eduard Martí, secretari comarcal de LA UNIÓ, 
assenyala que “quan va barata en camp i per a les peladores 
de la indústria, com va ocórrer l’any passat, van disminuir els 
robatoris, en aquesta campanya davant la pujada del preu ja 
s’observen més”.

Sobre les comunitats de regs de la Plana Baixa, ja s’han detec-
tat robatoris en diverses d’elles de metalls com el coure i el 
ferro totalment valoritzats. David Esteban, secretari comarcal 
de LA UNIÓ, indica que “per a cometre aquests robatoris es 

produeixen a més considerables destrosses en rebentar les 
portes o finestres per a accedir a les mateixes i també tren-
cament de les teulades. Una vegada dins s’emporten tot el 
que troben: ferramentes; motors, grups electrògens, bateries, 
compressors, bombes i comptadors de reg, cables de coure, 
tapes, etc.,”. Esteban afirma que “a part del valor del materi-
al robat, ja de per si mateix important, el mal està també en 
els costos de reparació que ascendeixen sempre a quantitats 
molt elevades. En uns moments on els ingressos agrícoles són 
cada vegada més baixos, resulta contraproduent tindre majors 
despeses per a poder reparar els danys”.

LA UNIÓ insisteix en la necessitat d’incrementar els pressupos-
tos destinats a la seguretat en zones rurals, amb les mateixes 
obligacions que els habitants de zones urbanes i també amb 
els mateixos drets. Així, proposa reforçar els mitjans de les For-
ces i Cossos de Seguretat de l’Estat, particularment els equips 
ROCA, per a augmentar la seguretat en el medi rural i combatre 
els robatoris en les explotacions agràries. 

Veure enllaç i QR:
https://cutt.ly/n3owmbO

Veure enllaç i QR:
https://cutt.ly/v3oqV9I



camp valenciàSECTORS

ALL TENDRE// Danys en la varietat Camallarga

Més del 80% de la collita d’all tendre de Xàtiva es va fer malbé Més del 80% de la collita d’all tendre de Xàtiva es va fer malbé 
per les adversitats climàtiques i els fongsper les adversitats climàtiques i els fongs

LA UNIÓ va informar que més del 80% de la primera collita de 
l’all tendre de Xàtiva s’ha perdut a causa d’una concatenació 

d’adversitats climàtiques i l’aparició de fongs que han danyat el 
cultiu fins al punt de fer-lo inservible comercialment. / Redacció

Es tracta de la varietat Camallarga que es comença a recol·lectar 
a l’octubre i allarga el seu període de comercialització fins al mes 
de març. Primer les pluges i després les elevades temperatures 
des de l’inici de la tardor van obligar a retardar la recol·lecció, 
però no ha servit per a salvar la collita i els alls s’han ressecat, 
tenen un calibre inferior a l’habitual i les fulles posseeixen taques 
i un color groguenc a causa de la calor i la proliferació de fongs.

Per als productors es tracta ja de la segona campanya con-
secutiva amb problemes, encara que en l’actual la situació és 
bastant pitjor perquè s’agreuja amb la brutal pujada dels costos 
de producció. Pascual Barberà, responsable de l’all tendre de 
Xàtiva de LA UNIÓ, indica que “aquesta campanya tot el tenim 
en contra, no ingressem quasi res per la venda dels nostres alls 
i damunt paguem molt més pels adobs, que per exemple han 
quadruplicat el seu preu, o pels tractaments contra els fongs”.

Barberà afirma que “els camps ens costen ara el doble de 
produir perquè no parem de tirar productes contra els fongs 

i adob en els camps, a preus desorbitats, i a més no tenim 
pràcticament collita”.

LA UNIÓ demana als serveis de sanitat vegetal de Conselleria 
d’Agricultura que analitzen els fongs que afecten el cultiu i esta-
blisca possibles solucions per a fer front a aquests. En aquest 
sentit, proposa que es pose en marxa a través de la investigació 
pública programes sanitaris per a aquest cultiu tan típic de la capi-
tal de La Costera amb l’objectiu que es desenvolupen mètodes 
de lluita i control específics contra les seues plagues i malalties.

De la mateixa manera, va sol·licitar una reunió amb responsables 
de la Conselleria per a traslladar-li aquesta problemàtica i la possi-
bilitat de concedir ajudes excepcionals per a aquest cultiu que tre-
balla en l’actualitat per a aconseguir una Denominació d’Origen. 

DISTRIBUIDOR OFICIAL MANITOUMANITOU GROUP PARTSManitou Group Parts
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ALVOCAT// Visita profesional

LA UNIÓ organitza una visita a la cooperativa de Callosa d’En LA UNIÓ organitza una visita a la cooperativa de Callosa d’En 
Sarrià per conèixer els últims avanços en el cultiu de l’alvocatSarrià per conèixer els últims avanços en el cultiu de l’alvocat

El passat 24 de gener un grup de productors d’alvocats de LA 
UNIÓ van fer una visita tècnica professional a la Cooperativa 

de Callosa d’En Sarrià, Ruchey, per conèixer en camp i de prime-
ra mà els últims avanços en el cultiu de l’alvocat. / Ferran Gregori

El programa de la jornada va consistir en una visita a la Coope-
rativa de Callosa i posteriorment es van traslladar al camp d’ex-
periències de la cooperativa i a la parcel·la d’assajos de l’IVIA.

El president i gerent, Salvador Solbes i Andrés Llorca respec-
tivament, van explicar l’actual situació de l’alvocat, insistint 
amb l’estratègia comercial de la Cooperativa que en els últims 
temps s’ha vist reforçada amb l’acord de Ruchey (marca de la 
Cooperativa, que a més del nespre, inclou l’alvocat) amb Trops 
(empresa líder de producció i comercialització de fruita tropical 
a l’estat espanyol).

El tècnic de la Cooperativa, Esteve Soler, va explicar amb detall 
totes les circumstancies, avantatges i inconvenients de les distin-
tes varietats, peus i tècniques sobre els que estan fent assajos.

En el camp d’experiències de la Cooperativa, les persones 
assistents van poder vore:

-  L’assaig sobre el comportament de diversos patrons: Duke 7, 
Topa Topa i Toro Canyion.

-  L’assaig del comportament de diverses varietats d’alvocats: 
Jiménez 1, Jiménez II; Campe, Alvarez i Hass.

I, finalment, a la parcel·la on l’IVIA està analitzant el comporta-
ment del cultiu (rendiments, qualitat, calibre, etc.) van observar:

-  Assaig de diversos tipus i núm. de degotadors d’ultra-baix 
cabal.

-  Assaig del cultiu de l’alvocat baix malla de poliestilé de baixa 
densitat (PEBD). 

FERTILITZANTS// Ajudes econòmiques

LA UNIÓ demana que les ajudes a la fertilització no discriminen LA UNIÓ demana que les ajudes a la fertilització no discriminen 
cap llaurador professionalcap llaurador professional

LA UNIÓ reclama que totes les explotacions agràries que 
s’hagen vist obligades a comprar adobs per a mantindre 

la productivitat tinguen accés a les ajudes per a compensar 
l’increment de preus de la fertilització. / Redacció

L’actual reial decret llei de mesures per a compensar les con-
seqüències econòmiques i socials de la guerra d’Ucraïna des-
tinades al sector agrari deixa fora d’aquestes ajudes totes les 
explotacions que no siguen actualment perceptores d’ajudes 
directes de la Política Agrària Comuna (PAC).

Des de LA UNIÓ ja s’ha denunciat que bona part dels llau-
radors valencians es quedaran fora, concretament més del 
70%. Amb la limitació de vincular les ajudes a les persones 
perceptores de la PAC, cauen la meitat dels llauradors valen-
cians. Tampoc podran accedir aquelles persones l’import de 
les quals a percebre siga inferior als 200 euros, és a dir, les 
que tenen menys de 3,6 hectàrees de regadiu i 9 hectàrees de 
secà. Tenim en compte el minifundisme, molta gent al nostre 
territori.

L’organització reclama que les ajudes destinades a compen-
sar la pujada de preus dels adobs arriben a totes les explota-
cions que els usen i que no queden excloses les explotacions 
no perceptores d’ajudes directes de la PAC. Es tracta d’una 
ajuda directa als fertilitzants que es concedeix per hectàrea de 

cultiu, fins a un màxim de 300 hectàrees, i serà de 22 euros 
per hectàrea en el cas de superfícies de secà i de 55 euros 
per les de regadiu.

A través de la Unión de Uniones demanarà a tots els grups 
parlamentaris que el text d’aquesta proposta de reial decret 
llei es tramite com a projecte de llei a fi de poder modificar-ho i 
no deixar fora de les ajudes a llauradors professionals de sec-
tors que, històricament, no han cobrat PAC com a productors 
de fruites, hortalisses i, en algunes zones, de vinyes. 
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LA UNIÓ te facilita toda la LA UNIÓ te facilita toda la 
información sobre la nueva información sobre la nueva 
PAC 2023-2027PAC 2023-2027
Ya ha entrado en vigor la nueva PAC que se rige por el Plan 
Estratégico de la PAC (PEPAC) para el período 2023-2027. El 
PEPAC contiene las intervenciones o medidas para alcanzar 
los objetivos de la PAC y la ambición del Pacto Verde Euro-
peo, basadas en un análisis minucioso de las necesidades 
(diagnóstico, identificación y priorización) del sector agrario 
y el medio rural en su conjunto, vinculadas a cada uno de los 
objetivos de la PAC.

A finales del pasado mes de enero, LA UNIÓ retransmitió en 
streaming un webinar donde se explicó de manera detallada 
el contenido de la nueva PEPAC. Si no pudiste verlo en direc-
to —o te gustaría repasar alguna cosa— no te preocupes, 
porque ya está disponible en nuestro canal de Youtube para 
que puedas verlo cuando quieras y también podrás ver un 
encarte en esta edición de la revista con toda la información 
al respecto. 

También puedes leer online la presentación, que incluye 
ejemplos reales, tablas económicas y fotografías aplicadas 
a casos concretos de sectores agrícolas y ganaderos. 

Si tienes cualquier duda contacta con los servicios técnicos 
de LA UNIÓ, por teléfono en el 963 530 036 o mediante el 
correo electrónico: launio@launio.org 
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CUNÍCOLA// Nuevos miembros de la Interprofesional

LA UNIÓ y las organizaciones de Unión de Uniones entran en LA UNIÓ y las organizaciones de Unión de Uniones entran en 
INTERCUN con la mayor representatividad de la rama productoraINTERCUN con la mayor representatividad de la rama productora

Las organizaciones que conforman la Unión de Uniones de 
Agricultores y Ganaderos han sido ratificadas como nuevo 

miembro de la Organización Interprofesional para Impulsar el 
Sector Cunícola, INTERCUN, tras avalar fehacientemente su 
representatividad. El número de explotaciones cunícolas en la 
Comunitat es de 177, con un censo total de 561.001 animales. 
/ Redacción

Unión de Uniones se incorpora así a INTERCUN, al haber pre-
sentado firmas y certificaciones de cunicultores que la acredi-
tan como la de mayor presencia en la rama productora con un 
17,3% reconocido en la Asamblea de la Interprofesional.

En este sentido, señala que la demostración de la representa-
tividad real de las interprofesionales es una de sus principales 
reivindicaciones para mejorar su funcionamiento. “Vamos a tra-
bajar desde dentro para poder convencer al resto de las organi-
zaciones de la producción de que debemos legitimarnos todos 
ante los cunicultores para poder hacer bien nuestro trabajo”, 
insisten sus portavoces.

La organización subraya que de las organizaciones de la rama de 
la producción, sólo tres (Unión de Uniones, CONACUN y CUNI-
BER) han demostrado de forma constatable contar con el porcen-
taje de representación que ostentan dentro de la interprofesional.

LA UNIÓ resalta la crisis que afecta al sector con los costes de 
piensos y energía disparados que de ninguna manera están 
siendo compensados por el precio de las producciones, ponien-

do de manifiesto las ineficiencias en la cadena alimentaria. “Este 
es el principal problema que se debe solucionar en el sector 
para lograr su continuidad”, señalan. “El consumo también 
desciende, y es un problema grave, pero en la situación actual, 
antes de que deje de haber consumidores, va a dejar de haber 
productores”, alertan.

Además de la crisis de costes, la organización considera que el 
sector contempla un horizonte complicado con restricciones al 
uso de medicamentos sin alternativas viables. Desde la sectorial 
se destaca la necesidad de renovar las vacunas que resultan 
inefectivas contra ciertas enfermedades y se muestra preocu-
pada por cómo acabará trasladándose la normativa europea 
contra las jaulas pese a haberse demostrado contraria al bien-
estar animal desde el punto de vista científico-técnico, como ha 
denunciado ya anteriormente la organización.

LA UNIÓ propone que la interprofesional, además de realizar 
campañas para difundir y promocionar el consumo de carne 
de conejo, cumpla con el resto de las finalidades que la Ley 
reguladora de las Organizaciones Interprofesiones Agroalimen-
tarias permite, entre ellas velar por el adecuado funcionamiento 
de la cadena agroalimentaria, mejorar la coordinación de los 
distintos operadores, elaboración de contratos tipo agroalimen-
tarios, adopción de medidas para regular la oferta y negociación 
colectiva de precios cuando existan contratos obligatorios en 
los términos previstos en la normativa comunitaria. En este sen-
tido, la organización propone que la interprofesional desarrolle y 
publique los costes de producción de referencia e indicadores 
de mercado para auxiliar a los productores en las negociaciones 
comerciales.  

Enlace del webinar: https://bit.ly/
uniopepac y el QR.

Enlace de la presentación: http://
bit.ly/3I7dFS4 y el QR.
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APICULTURA// “SOS apicultura en peligro de extinción”

Los apicultores de LA UNIÓ lanzan un SOS y se concentran ante Los apicultores de LA UNIÓ lanzan un SOS y se concentran ante 
les Corts por la falta de respuestas de la Conselleriales Corts por la falta de respuestas de la Conselleria

Más de 300 apicultores de las organizaciones profesionales 
agrarias y entidades relacionadas con el sector apícola 

de la Comunitat Valenciana, entre ellas LA UNIÓ, realizaron el 
pasado 3 de febrero una concentración de protesta ante las 
puertas de les Corts Valencianes bajo el lema “SOS apicultura 
en peligro de extinción” para denunciar la insensibilidad mani-
fiesta y la falta de respuestas de las Administraciones, espe-
cialmente por parte de la Conselleria de Agricultura, ante los 
problemas de un sector con una gran importancia económica, 
social y medioambiental en nuestro territorio. / Redacción

A los apicultores de LA UNIÓ les ha acompañado una repre-
sentación de la comisión ejecutiva, encabezada por el secre-
tario general Carles Peris, y por Isabel Navarro, Luis Javier 
Navarro y Paco Benavent.

Apicultores llegados desde todos los puntos de la Comunitat 
Valenciana reclamaron unas ayudas agroambientales “decen-
tes” para evitar que los apicultores valencianos se tengan que 
ir a otras Comunidades Autónomas donde les reciben con una 
“alfombra roja”.

Las organizaciones convocantes han cuestionado que mien-
tras el sector agoniza, la Generalitat regula a sus espaldas. 
Ponen como ejemplo las ayudas a la biodiversidad incluidas 

en el PDR, que cuentan con un presupuesto escaso y unas 
medidas inasumibles, o las ayudas en compensación por la 
guerra de Ucrania, que no llegan ni siquiera para sufragar un 
kilogramo de alimento por colmena.

Otra de las reivindicaciones de los manifestantes ha sido la 
referida a la situación de la apicultura trashumante, que actual-
mente queda excluida de las bonificaciones del gasóleo pro-
fesional. Por otra parte, han criticado que el plan de viabilidad 
autonómico de la apicultura lleve ya dos años en el cajón de 
los olvidos y han exigido soluciones inmediatas a la pinyolà. 

RAMADERIA// Situació epidemiològica

La Conselleria d’Agricultura resol perquè s’adopten mesures La Conselleria d’Agricultura resol perquè s’adopten mesures 
de protecció de la influença aviàriade protecció de la influença aviària

Durant les últimes setmanes, el Ministeri d’Agricultura ha 
constatat un considerable augment de casos d’Influen-

ça Aviària Altament Patògena (IAAP), tant en ocells de corral 
com en ocells silvestres, i per tant ha alertat a les Comunitats 
Autònomes de l’actual situació epidemiològica a Espanya, on 
s’observa un increment d’influença aviària. / Redacció

Per tant, des del Ministeri d’Agricultura es recorda la necessitat 
de reforçar les mesures de bioseguretat en les explotacions 
avícoles, especialment aquelles destinades a evitar el contac-
te directe i indirecte amb ocells silvestres, així com reforçar la 
vigilància passiva en les explotacions i ocells silvestres.

Per tant, i després de l’informe del Ministeri del de 20 de desem-
bre de 2022 on s’informava de la detecció d’un nou focus d’in-
fluença aviària d’alta patogenicitat, la Conselleria d’Agricultura, 
atenent a que la situació geogràfica valenciana respecte a les 
rutes d’ocells aquàtics migratoris del nord i centre d’Europa, 
així com la presència d’aiguamolls amb abundància d’ocells 
silvestres migratoris amb flux variable, ha publicat una Reso-
lució amb les mesures per evitar la introducció de la Influença 
Aviària en les explotacions avícoles valencianes.

Este mesures es centren només en les granges situades en 
els termes municipals que estableix l’annex II i III de  l’Ordre 
APA/2442/2006, de 27 de juliol, on fins el pròxim 1 de març 
de 2023:

1.  Queda prohibida la cria d’ànecs i oques amb altres espè-
cies d’ocells de corral.

2. Queda prohibida la cria d’ocells de corral a l’aire lliure.

3.  Queda prohibit donar aigua a ocells de corral provinent 
de depòsits d’aigua als quals puguen accedir ocells sil-
vestres, excepte en cas que es tracte l’aigua a fi de garan-
tir la inactivació de possibles virus d’influença aviària.

4.  Els depòsits d’aigua situats en l’exterior requerits per 
motius de benestar animal per a determinats ocells de 
corral, quedaran prou protegits contra els ocells aquàtics 
silvestres.

5.  Queda prohibida la utilització d’ocells de les ordres 
anseriformes i caradriformes com a cimbell.

6.  La concentració d’ocells de corral o un altre tipus d’ocells 
captius estarà condicionada a autorització expressa.

A més, es suspenen les autoritzacions als caçadors de l’ús 
d’ocells de l’ordre dels anseriformes com a reclam durant 
la caça d’ocells en els municipis valencians inclosos en els 
annexos II i III de l’Ordre APA/2442/2006, de 27 de juliol.

Enllaços a la relació de termes municipals on s’apliquen les 
mesures (Annex II pàgines 14 a 16): https://cutt.ly/f2z42HI 

Ver enlaces:
Terra Viva https://cutt.ly/G3orp47
À Punt NTC  https://cutt.ly/83orJxV
RTVE   https://cutt.ly/t3orB8z
Efe TV   https://cutt.ly/S3or9Jf



25nº 272 · gener - febrer 2023 · 

camp valenciàSECTORS

AMETLA// Propostes per a millorar el sector després d’una campanya desastrossa

LA UNIÓ reclama ajudes directes per als productors d’ametla LA UNIÓ reclama ajudes directes per als productors d’ametla 
i un pla ambiciós de reestructuraciói un pla ambiciós de reestructuració

LA UNIÓ Llauradora denuncia la falta de resposta de la Con-
selleria d’Agricultura a les múltiples propostes presentades 

pel sector de l’ametla de la Comunitat Valenciana al llarg dels 
últims mesos, a causa de la difícil situació per la qual travessen 
els productors després d’una nefasta campanya i una pujada 
de costos de producció sense precedents. / Redacció

Un total de 20 escrits s’han registrat davant la Conselleria 
d’Agricultura des de 2020 amb peticions per al sector de fruita 
seca, 11 d’ells l’any passat, i que comptaven amb 34 propostes 
diferents. Malgrat aquest al·luvió d’informació, poc o res s’ha 
avançat.

La Conselleria d’Agricultura segueix sense concedir ajudes 
directes als llauradors valencians per a compensar les pèrdues 
en la producció -més del 70% de reducció de collita en el nos-
tre territori-, igual que han fet ja altres Governs autonòmics com 
Aragó, Catalunya o Múrcia. Es tractaria d’alleujar de manera 
immediata la situació econòmica dels productors a conseqüèn-
cia de la nefasta campanya d’enguany, on les inclemències 
meteorològiques han deixat pràcticament sense collita la major 
part de les explotacions.

Agricultura continua també sense presentar un pla de reestruc-
turació per al sector de fruita seca, tal com li han sol·licitat LA 
UNIÓ Llauradora i els integrants del Grup de Treball Autonòmic 
de Fruita seca a fi d’aconseguir la viabilitat d’aquests cultius, 
principalment el d’ametles en la Comunitat Valenciana. LA 
UNIÓ demanda un pla ambiciós de reestructuració del sector 
amb un pressupost suficient perquè resulte útil i amb la neces-
sitat de no dependre tant dels canvis climàtics i dels vaivens 
comercials.

Els productors també sol·liciten a Conselleria d’Agricultura que 
secunden totes les mesures presentades per a millorar des de 
Agroseguro i ENESA l’actual línia d’assegurança agrària del 
sector i fer-lo més atractiu. “Sense ajustar-se a les necessi-
tats reals dels productors d’ametles, l’assegurança és ineficaç 
i pràcticament no assegura quasi ningú. Cal canviar-ho ja”, 
assegura LA UNIÓ.

Un altre dels aspectes destacats que demanden LA UNIÓ i la 
resta d’organitzacions del Grup de Treball és el referit a l’apli-
cació de la nova PAC, ja que la seua posada en marxa provo-

carà que molts productors del nostre territori vegen reduïda de 
manera significativa la quantia de les ajudes a percebre i fins i 
tot que alguns queden fora, per la qual cosa des de LA UNIÓ 
s’ha sol·licitat que es compensen amb recursos propis, igual 
que s’ha plantejat en altres comunitats autònomes, la dismi-
nució de la quantia de l’ajuda per a igualar-la a la qual s’està 
percebent actualment.

També es demana per al cas que no s’arriben a complir les 
expectatives pressupostàries de l’Actual Pla Estratègic de la 
PAC i s’hagen de fer modificacions per a adaptar-los a la rea-
litat, que la Conselleria d’Agricultura es comprometa al fet que 
aquests canvis afavorisquen els interessos dels productors 
valencians.

Recentment, es va celebrar una nova reunió amb responsa-
bles de la Conselleria d’Agricultura, la tercera ja en els últims 
temps, a fi de consensuar aquestes propostes de futur per a 
un sector sumit en una greu crisi econòmica. LA UNIÓ reitera 
a la Conselleria que adopte ja mesures urgents sense dilació 
per a garantir la supervivència del sector. 
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Seguro explotaciones de cereza plan 2023

Laura Palacios. Responsable técnica de seguros de LA UNIÓ Llauradora i Ramadera

La lluvia y las heladas son los riesgos que presentan una 
mayor siniestralidad en la serie histórica. En la actualidad, la 
ratio de siniestralidad en la Comunidad Valenciana se sitúa 
en el 144%, lo que quiere decir que las indemnizaciones 
superan de manera importante las primas de los seguros.

Desde el 1 de enero y hasta el próximo 15 de febrero podrá 
asegurar sus producciones de Cereza para estos riesgos en 
los módulos 1 y 2, pudiendo elegir la cobertura de la lluvia 
por parcela y la helada por explotación con un garantizado 
del 70 ó 50%. También podrá contratar el módulo P, este 
hasta el 28 de febrero, si quiere tener garantizada la helada 
por parcela.

Además de estos riesgos, lluvia y helada, se garantizan 
los riesgos de pedrisco, fauna silvestre, incendio, inunda-
ción-lluvia torrencial, viento huracanado y resto de adversi-
dades climáticas (esta última sólo para los módulos 1 y 2).

¿Qué novedades contempla el plan 2023 para este 
seguro?

•  Revisión de la base de datos de rendimientos indivi-
dualizables, pasando de DNI a parcelas con rendi-
mientos individualizados

•  Limitación del garantizado del 70%, en helada/mal 
cuajado, para asegurados que no tengan parcelas 
RAS (alta y reiterada siniestralidad)

•  Nueva tabla de bonificaciones y recargos

•  Revisión de las tarifas de helada y lluvia en algunos 
módulos.

¿Cuándo se puede contratar este seguro en la C. Valen-
ciana?

¿Qué riesgos me cubre?

MÓDULO INICIO FINAL

1 y 2 01/01/2023 15/02/2023

P (con helada) 01/01/2023 28/02/2023

P (sin helada)
C1, C2 y CP 
(con helada)

16/02/2023
31/03/2023 

(Castellón y Valencia)
30/04/2023 (Alicante)

SEGURO PRINCIPAL Riesgos cubiertos

Módulos 1, 2, P con helada

Helada, Lluvia, Pedrisco

Riesgos Excepcionales Fauna Silvestre, Incendio
Inundación-Lluvia Torrencial, Viento Huracanado

Resto de Adversidades Climáticas

Módulos 3C y P sin helada
Lluvia, Pedrisco

Riesgos Excepcionales Fauna Silvestre, Incendio
Inundación-Lluvia Torrencial, Viento Huracanado

Módulos C1, C2 y CP (con helada)
Lluvia, Pedrisco

Riesgos Excepcionales Fauna Silvestre, Incendio
Inundación-Lluvia Torrencial, Viento Huracanado

Financiado por la Entidad Estatal de Seguros 
Agrarios O.A (ENESA) Ministerio de Agricultura, 
Pesca y Alimentación
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Módulo

Porcentajes de subvención 44º Plan (2023)
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Módulo 1 75 0 0 0 0 0 0 0 0 75 75

Módulo 2 30 6 21 11 5 5 3 2 1 70 66

Módulo 3C 24 6 21 11 5 2 3 2 1 64 59

Módulo P 18 6 19 9 5 5 3 0 1 54 52

Contacte con nuestras oficinas de 
LA UNIÓ, y solicite información sin 
compromiso. Nuestros asesores le 
guiarán en la elección de la mejor 
opción con las más completas 
garantías y le acompañarán desde 
la contratación de la póliza hasta la 
gestión y cobro del siniestro.

Para acceder a las subvenciones de ENESA, cabe recordar 
la obligación de estar dado de alta en la Base de Datos CIAS, 
siempre antes de la contratación del seguro. De la misma 
manera que, para recibir las subvenciones adicionales (agri-
cultor profesional, explotación prioritaria, socio de OFH, joven 
agricultor, entidades jurídicas, socio de ATRIA, ATESVE, API, 
ADSG…o producción ecológica), se realizará una comproba-
ción individualizada, debiendo estar por tanto en la Base de 
Datos CIAS-CSA.

Recuerda, además, que por ser socio de LA UNIÓ, puedes 
acceder a la subvención adicional que concede la Generalitat 
del 15% sobre la base.

Pide presupuesto sin compromiso en cualquiera de nuestras 
oficinas.

¿Qué subvenciones me corresponden?

Los seguros agrarios combinados están altamente subven-
cionados, en la actualidad hasta el 65% del recibo de prima, 
en función de los asegurados y explotaciones a asegurar.

En el plan anual 2023 se ha aprobado un incremento de la 
dotación presupuestaria, hasta un total de 317,73 millones de 
euros destinados a subvención del pago de las primas. Esto 
supone el incremento de 10 puntos en la subvención BASE, 
(excepto para el módulo 1). Además, aunque en la actualidad 
está pendiente de publicación la Orden de Subvenciones de 

la Generalitat, se inicia la contratación con la prórroga de la 
orden anterior, que también incrementó la dotación presu-
puestaria y que se traduce en 10 puntos adicionales de la 
subvención BASE y la proporción correspondiente a cada 
una de las adicionales.

A continuación, se detalla en el cuadro los porcentajes de 
subvención concedidos por el Ministerio de Agricultura, 
Pesca y Alimentación a través de la Entidad Estatal de Segu-
ros Agrarios O. A. (ENESA) para el seguro de explotaciones 
de cerezas:

Financiado por la Entidad Estatal de Seguros 
Agrarios O.A (ENESA) Ministerio de Agricultura, 
Pesca y Alimentación
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camp valenciàSERVEIS

Seguro de responsabilidad civil equino

En el mes de enero, muchas poblaciones han celebrado 
la tradicional fiesta de San Antón, patrón de los animales, 

donde pudimos ver cómo ganaderos o asociaciones salen con 
sus caballos y carros.  Pero, ¿qué ocurre si causamos daños 
materiales o personales a un tercero? ¿Es obligatorio tener un 
seguro para caballos? / Laura Palacios

No siendo obligatoria la contratación de un seguro de respon-
sabilidad civil, es muy recomendable disponer de un seguro 
que haga frente a los posibles daños que se pueda causar a 
personas ajenas a la explotación y/o animal, ya que en caso 
contrario seremos responsables civiles con nuestro propio 
patrimonio.

Lo más importante a la hora de contratar este tipo de seguro 
es tener clara la actividad de la explotación ganadera y qué 
coberturas nos interesan. De esta manera, el mediador podrá 
asesorarle de las coberturas que le interesa contratar. Entre las 
diferentes garantías que existen se encuentran:

Responsabilidad civil de explotación

Da cobertura a los daños causados derivados de la actividad 
de la explotación ganadera. Es muy importante definir qué tipo 
de explotación tenemos, si es estabulado, semiestabulado y 
cuál es su actividad.

En esta garantía se suele excluir la asistencia del ganado 
equino a festejos populares, fiestas o romerías de cualquier 
naturaleza. Tampoco se cubren los daños sufridos por la per-
sona que monta, los ocasionados por terceros con ocasión de 
utilizar los animales del asegurado, o por estar en custodia de 
personas ajenas.

Responsabilidad civil asistencia a ferias

Escogiendo esta opción, se da cobertura a los hechos y daños 
causados por los animales asegurados como consecuencia 
de la realización de paseo o su asistencia a ferias, romerías, 
exposiciones, mercados y similares. También se incluyen los 
daños causados a terceros por el carruaje enganchado al 

SEGUROS// Cobertura daños a terceros

caballo asegurado, propiedad del asegurado, e igualmente, 
de uso propio (excepto, a las personas transportadas en el 
carruaje). Incluye además del propietario del animal, a los fami-
liares hasta el segundo grado de consanguinidad.

Responsabilidad civil patronal

Cobertura de las indemnizaciones por las que pueda resultar 
civilmente responsable conforme a derecho, por accidentes 
laborales reconocidos sufridos por los trabajadores con oca-
sión de la realización de su trabajo.

Otras garantías disponibles

Retirada y destrucción de cadáveres (sin cobertura para los 
animales que superen los 19 años en el momento de la con-
tratación). Los animales deberán estar identificados mediante 
un sistema de identificación y registro de la especie equina.

Pide presupuesto sin compromiso en cualquiera de nuestras 
oficinas. Es importante que traslades de una forma clara las 
necesidades que deseas cubrir, para adaptarlo lo máximo 
posible. Nuestros asesores te ayudarán.  
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Nuestro
servicio
de ingeniería
a tu alcance

→ Proyectos para granjas y actividades 

agroalimentarias 

→ Tasaciones 

→ Topografía 

→ Proyectos de concesión de aguas para 

legalización de pozos 

→ Catastro

Contacta con el responsable del 
departamento:
Carlos Parrado

963 530 036

cparrado@launio.org

TE AYUDAMOS
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Las claves principales de esta reforma son:

-  Cotización en función de rendimientos netos de todas activi-
dades económicas y profesionales

- Elección de cuotas cada dos meses

-  Regularización de cuotas anuales por parte de la Tesorería 
de la SS de oficio

- Nueva tarifa Plana 80€ durante 12 meses mínimo  

camp valenciàSERVEIS

LABORAL// Claves principales de una reforma ya en vigor

Nuevo sistema de cotización para los trabajadores por cuenta 
propia o autónomos

El pasado 1 de enero entró en vigor el nuevo sistema de coti-
zación para trabajadores autónomos, incluidos los sistemas 

especiales, agricultores, ganaderos, del mar,... / Bea Garrigós

Se mantienen los tipos de cotización del 2022. Por lo tanto, en 
los SETA se mantiene el 18,75% por contingencias comunes y 
voluntariedad de las coberturas. Los autónomos a fecha de 31 
de diciembre de 2022 deben comunicar los rendimientos netos 
previstos para 2023, antes del 31 de octubre de este año. En 
estos casos se garantiza la base actual como mínima durante 
los años 23, 24 y 25. En caso de que los rendimientos sean 
superiores, hay que actualizar y subir la base cuanto antes.

Algunas cuestiones clave:

¿Cómo calculo mis rendimientos netos computables si 
soy autónomo en estimación objetiva?

Será rendimiento neto previo minorado en el caso de activi-
dades agrícolas, forestales y ganaderas y el rendimiento neto 
previo en el resto de supuestos, y a esa cantidad restarle el 7%.

El rendimiento neto previo minorado en el caso de actividades 
agrícolas, forestales y ganaderas es el resultante de multipli-
car el volumen total de ingresos incluidas las subvenciones, 
indemnizaciones y ayudas PAC por el índice de rendimiento 
neto (módulos), menos la amortización del inmovilizado mate-
rial e intangible.

¿Qué tengo que hacer para elegir el tramo de cotización?

Se debe hacer una previsión de los rendimientos netos compu-
tables para ese año natural de acuerdo con los cálculos indi-
cados. Una vez que se sepa la cantidad, se debe comunicar la 
misma a la Tesorería General de la Seguridad Social a través 
de una aplicación móvil: Import@ss.

¿Qué ocurre si durante el año natural me doy cuenta de que 
mis rendimientos son más altos o bajos de los que comu-
niqué al principio? ¿Puedo cambiar mi base de cotización?

Si durante el año los rendimientos varían, se puede cambiar 
la base de cotización en función a dichos rendimientos, en 
plazos cada dos meses (6 plazos para cambiar la base).

¿Qué ocurre si he elegido una base de cotización inferior 
o superior a la que me hubiera correspondido según mis 
rendimientos?

Una vez que termina el año natural, la Tesorería General de la 
Seguridad Social y Hacienda cruzarán los datos de los rendi-
mientos que se comunicaron con los rendimientos reales obte-
nidos por la actividad durante ese año. Para el caso de haber 
elegido una base de cotización inferior a la que hubiera corres-
pondido según los rendimientos, la Administración comunicará 
el importe que hay que abonar por haber cotizado por debajo 
de lo que correspondía. El pago habrá que hacerlo hasta el últi-
mo día del mes siguiente a aquel en el que se te notifique.

Para el caso de haber elegido una base de cotización supe-
rior a la que hubiera correspondido según los rendimientos, la 
Administración devolverá de oficio el importe de la diferencia 
entre ambas cotizaciones antes del 30 de abril del ejercicio 
siguiente en el que se haya notificado el exceso de cotización.

¿Se mantiene el tipo reducido para contingencias comu-
nes de los SETA del 18,75%?

Sí, pero también se mantiene como hasta ahora, con un tope 
en la Base de cotización máxima para aplicar el tipo reducido: 
el 120% de la Base mínima del Tramo 1 de la Tarifa General, 
que para 2023  este tope es de 1.400€. Si se cotiza por una 
base superior, el exceso entre la base elegida según ingresos 
y los 1400€ se cotizará al tipo general de contingencias comu-
nes para autónomos: 28,90%.

¿Qué cuota de autónomos tengo que pagar si me acojo 
a la tarifa plana?

Durante los 12 primeros meses se pagará una cuota de 80€. 
En los 12 meses siguientes se podrá pagar también una cuota 
de 80€ siempre y cuando los rendimientos netos no superen 
el Salario Mínimo Interprofesional (SMI).

Quedan excluidos los autónomos colaboradores. 
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camp valenciàCONVENIS

AGRIMULSA// Las personas asociadas a LA UNIÓ pueden beneficiarse del acuerdo con New Holland

AGRIMULSA es concesionario oficial de New Holland en las AGRIMULSA es concesionario oficial de New Holland en las 
provincias de Alicante y Valencia y parte de Castellónprovincias de Alicante y Valencia y parte de Castellón

Agrimulsa es concesionario oficial de New Holland para la 
Comunitat Valenciana en las provincias de Alicante y Valen-

cia y una parte de la de Castellón, hasta la capital. Allí se puede 
encontrar todo el porfolio de New Holland (vendimiadoras, 
cosechadoras, empacadoras, tractores, retros,…), así como 
también servicio de taller, recambios, agricultura de precisión y 
la mejor financiación. / Redacción

Agrimulsa proporciona a agricultores y ganaderos todo lo nece-
sario para el desarrollo de su actividad. Cuenta con modernas 
instalaciones para dar un servicio completo y la tranquilidad de 
contar con la calidad de una marca de primer nivel internacional.

Además, los agricultores de LA UNIÓ pueden encontrar en los 
centros de Agrimulsa soluciones para cualquier tipo de necesi-
dad que tengan en maquinaria de trituración, recolección, pulve-
rización, insumos, tienda agrícola,... Y, por supuesto, tractores, 
taller express y taller de maquinaria grande.

En la provincia de Alicante, los centros de Agrimulsa se encuen-
tran en Pilar de la Horadada y en San Isidro; mientras que en 
Valencia se sitúan en l’Alcúdia y en Puçol.

Para José María Buitrago, gerente de Agrimulsa, “los productos 
de New Holland son los que mejor se adaptan a las necesidades 
de los agricultores, los motores incorporan la tecnología más 
avanzada, tienen la mejor reducción de combustible del merca-
do y destacan además por su calidad”. Buitrago señala también 
como ventajas evidentes que “en los tractores de New Holland 
damos a los compradores una garantía de dos años, un año 

más que el resto de marcas, y en vendimiadoras y cosechado-
ras un año de garantía”.

En los concesionarios Agrimulsa, los asociados a LA UNIÓ 
reciben un trato especial por estar en la organización agraria 
y se pueden acoger a las diferentes campañas que se lanzan 
periódicamente, aparte de ofrecerle un servicio totalmente per-
sonalizado. “Los agricultores y ganaderos que acuden a nues-
tros centros encuentran las máximas facilidades para hacer su 
trabajo de una manera más cómoda, eficiente y productiva”, 
asegura José María Buitrago. 

La empresa de Carlet asociada a LA UNIÓ, Mieles Pepe Briz, 
ha logrado prestigiosos galardones por sus mieles en los 

concursos donde se ha presentado este año, que se acumulan 
a los de años anteriores.
 
El blog especializado MielAdictos le concedió el máximo reco-
nocimiento a la mejor miel de tomillo, en un acto celebrado en 
Burgos el pasado 5 de noviembre, tras una cata realizada con 
la valoración de más de 140 mieles de España y Portugal.
 
Por otra parte, la feria valenciana de la miel Fivamel que se 
celebra en Montroi, y que cuenta con el concurso de mayor 
prestigio en el sector, también le ha otorgado reconocimiento 
en todas las mieles a las que se presentaba Pepe Briz.
 
Así, ha logrado el primer premio en miel de Romero y Mil Flores 
y el tercero en la de Azahar. Los galardones fueron entregados 
en la última edición de Fivamel, concretamente el pasado 23 
de noviembre.
 
Pepe Briz considera una gran satisfacción haber recibido ya 
más de catorce premios para su pequeña marca en los pocos 
años que lleva presentándose a concursos. Pepe elabora la 
miel de una manera artesanal y recibe los premios con mucha 
ilusión y emoción en un trabajo que califica de “muy duro”, 
pero también “muy gratificante”.  

MIELES PEPE BRIZ logra diversos galardones por sus mieles  MIELES PEPE BRIZ logra diversos galardones por sus mieles  
en concursosen concursos
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camp valenciàAL TERRITORI

30ª edició de la Festa de la Carxofa a Benicarló 
(Baix Maestrat) i Homenatge a Vicenta Calvet.

Charla informativa de la nueva PAC en Titaguas 
(Los Serranos).

Fira de Sant Sebastià a Silla (Horta Sud).

Foro de Economía Comarcal organizado por 
Levante-EMV en Utiel.

Jornadas del Vino en Medina del Campo 
(Valladolid).

Jornades associacionisme i OPFH Montesa 
(La Costera).

Mercat Agroecològic de Guadassuar 
(Ribera Alta).

Reunió comissió executiva de LA UNIÓ amb 
Compromís.

Mostra Tòfona Negra de l’Alt Maestrat 
a Catí.

Reunió amb Conselleria Agricultura per a 
conèixer funcionament AVICA.

Reunió amb Conselleria Agricultura per a 
valorar accions a l’Horta.

Signatura de renovació conveni de 
col·laboració amb Caixa Popular.

Joves de LA UNIÓ a la trobada celebrada a 
Aranda de Duero (Burgos).

Lliurament dels Premis del Cercle 
Agroalimentari de la Comunitat Valenciana.

Charla informativa sobre la nueva 
PAC en Utiel.

Ecofira de Montesa (La Costera).

Fira de Sant Antoni a Benicarló 
(Maestrat).

Acto en defensa del Cava de Requena.

Charla sobre ayudas post-incendio en 
Bejís (Alto Palancia).
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camp valenciàAL TERRITORI

Reunió de treball de la comissió executiva de LA UNIÓ 
amb la consellera d’Agricultura, Isaura Navarro.

Xarrada sobre el cultiu de la garrofa a la Vall d’Uixó 
(Plana Baixa).

Visita a l’Almàssera de Millena (El Comtat).

Xarrada sobre la nova PAC a Morella (Els Ports).

Xarrada informativa sobre el cultiu de la garrofa a 
Llutxent (Vall d’Albaida).

Xarrada quadern digital d’explotació a la Pobla 
de Vallbona (Camp de Túria).

Visita noves varietats de cítrics per La Plana.

Xarrada sobre la nova PAC a Vall d’Alba (Plana Alta).

Xarrada sobre el cultiu de la garrofa a Elx 
(Baix Vinalopó).

Xarrada sobre nou sistema cotització 
autònoms a la Jana (Maestrat).

Signatura conveni col·laboració amb 
Ajuntament d’Elx.

Xarrada sobre la nova PAC a 
Albocàsser (Alt Maestrat).

Xarrada sobre el cultiu de la garrofa a 
Altea (Marina Baixa).

Xarrada sobre el cultiu de la garrofa a 
Carlet (Ribera Alta).

Taller projecte Agrovoltaica a Picassent (Horta Sud).

Xarrada sobre la nova PAC a la Jana (Maestrat).

Xarrada noves cotitzacions autònoms a 
Meliana (Horta Nord).

Xarrada quadern digital explotació a Betxí 
(Plana Baixa).

L’empresa associada a LA 
UNIÓ, Pobill Ecològics de 
Càlig (Baix Maestrat), a la 
Fira de Benicarló.
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La Unió al
teu servei
→ Defensa i reivindicació dels teus interessos

→ Gestoria i assessoria personalitzada

→ Creació d’Empreses

→ Assegurances

→ Gabinet d’advocats

→ Contractació de treballadors

i prevenció de riscos laborals

→ Assessorament urbanístic i expropiacions

→ Topografia, valoracions,

taxacions, peritatges...

→ Projectes de construcció, activitat,

impacte ambiental

→ Medi ambient i energies renovables

→ Tramitacions d’ajudes i subvencions

→ Treballs editorials i pàgines web

→ Cursos de formació

i investigació en el món rural

→ Cultiu, venda i distribució de fruites

i verdures ecològiques i productes

de proximitat

www.launio.org · 963 530 036

Llauradora i Ramadera 



 A L A C A N T     
 Comarca Oficina Adreça Telèfon Correu Electrònic
 OFICINA PROVINCIAL LA UNIÓ - Elx Camino Vizcarra, 1 Partida Alzabares Bajo T966614668 elx@launio.org
 Alacantí LA UNIÓ - Alacant C/ Pintor Lorenzo Casanova, 4-4º. M662364613 atrave@launio.org
 Alt Vinalopó-El Comtat LA UNIÓ - Beneixama C/ Doctor Silvestre, 1 M662364613 atrave@launio.org
 Marina Alta LA UNIÓ - Pego C/ Sant Eloi, 6 Edif. OCAPA (Cámara Agraria) M662364613 atrave@launio.org
 Marina Baixa LA UNIÓ - Callosa d’En Sarrià C/ Jaume Roig, 5 (Biblioteca Sala OMAC) M662364613 atrave@launio.org
 Vega Baja LA UNIÓ - Almoradí Ctra. Algorfa , 16 (Escuela de Oficios Taller) M662364613  atrave@launio.org
 Vinalopó Mitjà LA UNIÓ - Pinoso Av. Constitución, 62 M662364613 atrave@launio.org
    
 C A S T E L L Ó     
 Comarca Oficina Adreça Telèfon Correu Electrònic
 OFICINA PROVINCIAL  LA UNIÓ - Castelló C/ Ramón y Cajal, 17 T964270366 asegarra@launio.org
 Alto Palancia LA UNIÓ - Jérica Av. Constitució, 11 T964128142 altopalancia@launio.org
  LA UNIÓ - Segorbe C/ Fray Luis Amigó, 11-2º T964128142 altopalancia@launio.org
 Els Ports LA UNIÓ - La Mata C/ Esglesia, 7 T964180070 elsports@launio.org
 Maestrat LA UNIÓ - Albocàsser C/ Huerta, 15 T964428475 ebarreda@launio.org
  LA UNIÓ - Alcalà de Xivert C/ Santa Barbara, 6 T964497036 lajana@launio.org
  LA UNIÓ - Benassal Plaça d’En Blasc d’Aragó, 18 M608099516 egarcia@launio.org
  LA UNIÓ - Benicarló C/ Cesar Cataldo, 2 T964460068 lajana@launio.org
  LA UNIÓ- Canet Lo Roig Avda. Isabel Llombart, 7 T964494056 sromeu@launio.org
  LA UNIÓ - Culla C/ Recaredo García, 11  M608099516 egarcia@launio.org
  LA UNIÓ - La Jana C/ Xert, 33 - 1º T964497036 lajana@launio.org
  LA UNIÓ - Sant Mateu Plaça del Llaurador, 1 (Llar del Jubilat) M610509351 lajana@launio.org
 Plana Alta-Alcalatén LA UNIÓ - Cabanes C/ Sant Vicent, 38 T964332176 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Els Rosildos Av. Constitució T964332176 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Les Coves de Vinromà C/ Nou, 15 T964332176 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Les Useres Plaça Ajuntament, 9 (Baix) T964388955 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Torreblanca C/ Sant Antoni, 143 T964332176 planaalta@launio.org
 Plana Baixa LA UNIÓ - La Vall d’Uixó C/ Salvador Cardells, 29 T964692018 planabaixa@launio.org
  LA UNIÓ - Vila-real C/ La Murà, 28 T964535533 planabaixa@launio.org
    
 VA L È N C I A     
 Comarca Oficina Adreça Telèfon Correu Electrònic
 OFICINA PROVINCIAL  LA UNIÓ - València C/ Marqués de Dos Aigües, 3-1º T963530036 launio@launio.org
 Camp de Túria LA UNIÓ - Benaguasil C/ Benissanó, 57 T962531417 rperis@launio.org
  LA UNIÓ - La Pobla de Vallbona C/ Senyera, 31 T962531417 rperis@launio.org
 Horta Nord LA UNIÓ - Meliana C/ Maria Manglano, 2 M674007515 jlucas@launio.org
 Horta Sud LA UNIÓ - Silla C/ Santa Teresa, 11 T962531417  rperis@launio.org
 Hoya de Buñol LA UNIÓ - Cheste C/ Mariana de Pineda, 1 T962531417 rperis@launio.org
 La Costera LA UNIÓ - Xàtiva Ptge Moncada/ Alameda, S/N 2º PIS T962283895 valldalbaida@launio.org
 La Safor LA UNIÓ - Barx C/ Gandia nº 55 (Antic Ajuntament) T962264020 valldalbaida@launio.org
 Ribera Alta LA UNIÓ - Alginet C/ Arzobispo Sanchis, 26 T962531417  rperis@launio.org
  LA UNIÓ - Carlet C/ Nostra Senyora de l’Assumpció, 98 T962531417  rperis@launio.org
  LA UNIÓ - Turís C/ Pablo Iglesias, 1 T962531417  rperis@launio.org
 Ribera Baixa LA UNIÓ - Cullera C/ El Prado (Antiga OCAPA) T962531417 rperis@launio.org
  LA UNIÓ - Sueca CAM C/Cullera, 15 T962531417  rperis@launio.org
 Utiel-Requena LA UNIÓ - Requena C/ Chera, 1 T607207464 aserrano@launio.org
  LA UNIÓ - Utiel C/ Beato Gálvez, 4-1º T962171056 aserrano@launio.org
 Vall d’Albaida LA UNIÓ - Fontanars C/ Antonio Machado, 5 (Centre Cultural 1pis) T962264020 valldalbaida@launio.org
  LA UNIÓ - La Pobla del Duc C/ Metge Oscar Durich, 34-1 T962250581 valldalbaida@launio.org
  LA UNIÓ - Llutxent C/ Parc de Llaurador, S/N T962294271 foltra@launio.org
  LA UNIÓ - Quatretonda C/ Sant Josep, 9 T962264020 valldalbaida@launio.org

ESTEM A PROP
DE TU

Directori d’oficines

www.launio.org · 963 530 036
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